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 T.C. 

İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 
2023 YILI AĞUSTOS AYI TOPLANTISI II. BİRLEŞİMİ 

MECLİS GÜNDEMİNE İLİŞKİN TOPLANTI TUTANAĞI 
 
 

1. BÖLÜM 
MECLİS GÜNDEMİ 

 
Gündem No   : 97509404-301.03-8/2                              Toplantı Tarihi   : 16/08/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol         Toplantı Saati     : 18.00

           Konak/İZMİR                                                                   
                         (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 

I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
 
II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 
1. Dış İlişkiler ve Turizm Dairesi Başkanlığı tarafından hazırlanan, Dış İlişkiler ve Turizm Dairesi 
Başkanlığı Çalışma Usul ve Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının görüşülmesi. (Dış İlişkiler ve 
Turizm Dai.Bşk.E.1494221) 
 
2. Seferihisar ilçesi, Turabiye Mahallesi, 954 ada, 8 parselde “Seferihisar Spor Salonu Tesisi Projesi 
Alanında DTM Tesis Edilmesi İşi” ile ilgili İzmir Büyükşehir Belediye Başkanlığı ile GDZ Elektrik 
Dağıtım A.Ş arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Dağıtım Sistemi Bağlantı 
Anlaşması Eki Tesis Sözleşmesinin kabulü ile söz konusu Tesis Sözleşmesinin imzalanması için 
Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının görüşülmesi. (Etüd ve Projeler Dai. 
Bşk.E.1490227) 
 
3. Konak ilçesi, Güney Mahallesi, 2601 ada, 150 parselde "Kemer Aktarma-Katlı Otopark ve Zabıta 
Hizmet Binası Projesi Alanında DTM Tesis Edilmesi İşi" ile ilgili İzmir Büyükşehir Belediye Başkanlığı 
ile GDZ Elektrik Dağıtım A.Ş arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Dağıtım 
Sistemi Bağlantı Anlaşması Eki Tesis Sözleşmesinin kabulü ile söz konusu Tesis Sözleşmesinin 
imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının görüşülmesi. (Etüd ve 
Projeler Dai. Bşk.E.1490499) 
 
4. 2023 Mali Yılı Bütçesinin bazı kodlarında ödeneklerin yeterli gelmeyeceği anlaşılmış olup, 2023 Yılı 
Bütçesinin tertipleri arasında aktarma yapılması hususunun görüşülmesi. (Mali Hizmetler 
Dai.Bşk.E.1494945) 
 
5. İzmir Büyükşehir Belediyesi Şehir Tiyatrolarınca sahnelenecek oyunlar ve festival, turne vb. 
etkinliklerde 01 Ekim 2023 tarihinden geçerli olmak üzere bilet bedellerine ilişkin hazırlanan Gelir 
Tarifesinin görüşülmesi. (Şehir Tiyatroları Şb.Md.E.1493671) 
 
6. Torbalı Belediye Meclisinin; Torbalı Belediyesinin iptal edilen Muhtarlık İşleri Müdürlüğünde 
bulunan bütçe kalemlerinin ve ödeneklerinin tamamının, önerge ekinde yer alan tabloda belirtildiği 
şekilde toplam 579.110,65-TL ihdas edilen Ulaşım Hizmetleri Müdürlüğüne aktarılmasına yönelik, 
04/08/2023 tarihli ve 75 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai. Bşk. E.1493420) 
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7. Kiraz Belediye Meclisinin; Kiraz Belediyesi Mali Hizmetler Müdürlüğünün 27/07/2023 tarih ve 4664 
sayılı yazısında; 2022 Yılında kapatılıp Fen İşleri Müdürlüğü Harcama biriminde 08.1.0 Fonksiyonel 
Kod ile Bütçe Giderlerinin muhasebeleştirildiği Park Bahçe Hizmetlerinin 2023 Mali Yılı Ağustos ayı 
itibariyle yeniden Kurumsal Kod açılmak suretiyle Harcama Birimi olarak ihdası Kiraz Belediye 
Meclisince kararlaştırılmış olup; Harcama birimine lüzumlu ödeneğin tespiti ile harcanmayan mevcut 
ödeneklerinin de İhdas edilecek Park Bahçe Hizmetleri Harcama birimine ekte belirtilen Kurumsal, 
Fonksiyonel ve Ekonomik Kodlara ihdas ve aktarılması gerektiğinden, toplam 90.000,00-TL Ek Ödenek 
verilmesine yönelik, 04/08/2023 tarihli ve 52 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai. 
Bşk.E.1495168) 
 
8. Kent Merkezinin içerisinde kalan mevcut ağır sanayi alanlarının kent merkezinden çıkarılarak bu 
amaca yönelik ayrılmış planlı alanlara taşınması ve bu eski sanayi alanlarında yaşam kalitesini 
yükseltecek kararlar geliştirilmesi hedefi kapsamında; İzmir-Manisa Planlama Bölgesi 1/100000 ölçekli 
Çevre Düzeni Planında "Kentsel Yerleşik Alan" olarak belirlenen bölgede ve 1/25000 ölçekli İzmir 
Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planında "Sanayi Bölgesi" olarak belirlenen alanlarda yer alan,  L18-
B1 pafta, Bornova ilçesi, Naldöken Mahallesinde, Ankara Caddesinin kuzeyinde bulunan yaklaşık 34 ha 
büyüklüğündeki alanın yeniden düzenlenmesi ile L18-A2 pafta, Bornova ilçesi, Egemenlik 
Mahallesinde, Kemalpaşa Caddesinin güneyinde bulunan yaklaşık 67 ha büyüklüğündeki alanın yeniden 
düzenlenmesine ilişkin hazırlanan, 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı 
Değişikliği. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1496137) 
 
9. Yürürlükteki 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planında “Liman ve Liman 
Gerisi Hizmet Alanı, İskeleler, Balıkçı Barınakları” olarak; Urla 3. Ve 4. Etap 1/5000 ölçekli Nazım 
İmar Planı Revizyonunda ve 1/1000 ölçekli Zeytinalanı Revizyon İmar Planında “Yat Limanı” olarak 
planlı olan Urla İlçesi, Atatürk Mahallesi, 5012 ada 4 parselin; 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında 
“E:0.90 Yençok:2 Kat Yapılaşma Koşullu Turizm – Ticaret Alanı, Park Alanı, Yaya Yolu ve Bölgesi” 
olarak, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planında “Ticaret-Turizm Alanı, Park ve Yeşil Alan” olarak, 1/25000 
ölçekli Çevre Düzeni Planında “Tercihli Kullanım Alanları” olarak belirlenmesine yönelik hazırlanıp 
Urla Belediye Başkanlığının 05/07/2023 tarihli E.104233 sayılı Yazısı ekinde Belediye Başkanlığımıza 
iletilen 1/25000 ölçekli Çevre Düzeni Planı Değişikliği önerisi ile 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı 
Değişikliği Önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1492827) 
 
10. Belediye Meclisimizin 16/06/2023 tarihli ve 05.668 sayılı Kararı ile uygun görülerek 12/07/2023- 
10/08/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Gaziemir ilçesi sınırları içinde yer alan Sarnıç Mevkii, 
Atatürk, Hürriyet ve Menderes Mahallelerinin bir kısmını kapsayan 1.Etap 1/5000 ölçekli Nazım İmar 
Planına; Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği İl Müdürlüğünün 10/08/2023 tarihli ve E.7110573 sayılı 
yazısı ile Belediye Başkanlığımıza iletilen itirazın incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1494273) 
 
11. Aliağa ilçesi, Kültür Mahallesi 2900 parsel, 890 ada 1 parsel, 891 ada 1 ve 2 parseller ile 1442 ada 2, 
3, 4 ve 5 parselleri kapsayan alanda "Mevcut Konut Alanı, Günübirlik Tesis Alanı, Park ve Yeşil Alan" 
kullanım kararlarının yeniden düzenlenerek "Park ve Yeşil Alan"ın bir kısmının "Mevcut Konut Alanı", 
"Günübirlik Tesis Alanı"nın bir kısmının "Rekreasyon Alanı" olarak belirlenmesine yönelik plan 
müellifince hazırlanarak Belediye Başkanlığımıza sunulan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği 
önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1494925) 
 
12. Belediye Meclisimizin 14/04/2023 tarihli ve 05.460 sayılı Kararı ile uygun görülerek onaylanan ve 
11/05/2023 – 11/06/2023 tarihleri arasında Seferihisar Belediyesince askıya çıkarılan Sığacık ve Batı 
Akarca Planlama Bölgesi 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına İlişkin 1. Etap 1/1000 ölçekli 
Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Revizyonu ve İlavesine, ilan askı süresinde yapılan itirazlardan 
Seferihisar Belediye Meclisinin 02/08/2023 tarihli ve 85 sayılı Kararı ile uygun bulunanlara ilişkin 
hazırlanan 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi ile birlikte hazırlanan 
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1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 
Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1493714) 
 
13. Karşıyaka ilçesinde; proje çalışmaları Raylı Sistemler Dairesi Başkanlığınca yürütülen Girne Bulvarı 
ile Yeni Girne - Örnekköy Arasında yapılacak "Tramvay Hattı"nın kıyı kesimine ilişkin kesin 
güzergahının imar planlarına aktarılmasına amacıyla hazırlanan 1/5000 ve 1/1000 ölçekli İmar Planı 
Değişikliği önerilerinin, Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında Cumhurbaşkanlığı 1 No' lu Kararnamesi 
gereğince işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1488002) 
 
14. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.642 sayılı Kararı ve tashihen 16/06/2023 tarihli ve 
05.650 sayılı Kararı ile onaylanan ve Karabağlar Belediye Başkanlığınca 17/07/2023-15/08/2023 
tarihleri arasında askıya çıkarılan; Bozyaka Mahallesi, 3471 ada 95, 428, 429 ve 431 parsellerin bir 
kısmında yer alan "Belediye Hizmet Alanı (İtfaiye - İdari Tesisler - Su Deposu)" kullanımının "Belediye 
Hizmet Alanı (İtfaiye - İdari Tesisler - Su Deposu - Atıksu Arıtma Tesisi)" olarak düzenlenmesine ilişkin 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planına; Bahar Mahallesi Muhtarı, Cennetoğlu Mahallesi Muhtarı, 
General Asım Gündüz Mahallesi Muhtarı, Çalıkuşu Mahallesi Muhtarı, Aşık Veysel Mahallesi Muhtarı 
ve Osman Aksüner Mahallesi Muhtarı tarafından askı süresi içerisinde yapılan 6 adet itirazın 
incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1495413) 
 
15. Urla Belediye Başkanlığının 05/07/2023 tarihli, E.104233 sayılı yazısı ekinde Belediye 
Başkanlığımıza iletilen, Atatürk Mahallesi, "Yat limanı" olarak planlı olan 5012 ada 4 parselin "E:0.90 
Yençok:2 Kat Yapılaşma Koşullu Turizm-Ticaret Alanı", "Park Alanı" ve "Yaya Yolu ve Bölgesi" olarak 
belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Zeytinalanı Revizyon İmar Planı Değişiklik Önerisi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1482169) 
 
16. Belediye Meclisimizin 14/04/2023 tarihli ve 05.460 sayılı Kararı ile uygun bulunarak onaylanan ve 
11/05/2023 – 11/06/2023 tarihleri arasında Seferihisar Belediyesince askıya çıkarılan, Sığacık ve Batı 
Akarca Planlama Bölgesi 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına İlişkin 1. Etap 1/1000 ölçekli 
Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Revizyonu ve İlavesine, ilan askı süresinde yapılan itirazlardan 
Seferihisar Belediye Meclisinin 02/08/2023 tarihli ve 84 sayılı Kararı ile uygun bulunanlara ilişkin 
hazırlanan 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı 
Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1494247) 
 
17. Belediye Meclisimizin 14/04/2023 tarihli ve 05.460 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
11/05/2023 – 11/06/2023 tarihleri arasında Seferihisar Belediyesince askıya çıkarılan, Sığacık ve Batı 
Akarca Planlama Bölgesi 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına İlişkin 1. Etap 1/1000 ölçekli 
Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Revizyonu ve İlavesine, ilan askı süresinde yapılan itirazlardan 
Seferihisar Belediye Meclisinin 02/08/2023 tarihli ve 85 sayılı Kararı ile uygun bulunanlara ilişkin 
hazırlanan 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı 
Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1493702) 
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 
1. Belediyemizin bağlı kuruluşu olan İZSU Genel Müdürlüğünün İller Bankası A.Ş.'den kullanacağı, 
yurt içi borçlanmaları için olmak üzere toplam 250.000.000,00-TL (faiz hariç) gayri nakdi kredi 
kullanılması, krediye ilişkin düzenlenen kredi sözleşmelerinden kaynaklanan her türlü ödeme 
yükümlülüğünü sözleşme hükümleri çerçevesinde yerine getirememesi ve/veya kredi teminatlarının 
yetersiz kalması halinde Belediyemizin Hazine ve Maliye Bakanlığınca ve/veya banka tarafından 
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dağıtılan yasal paylarının mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bağlı kalmaksızın 
tamamının garanti olarak gösterilmesi ve konuya ilişkin her türlü iş ve işlemlerin yürütülmesi için İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Satınalma Dai.Bşk.E.1487975) 
 

2. Çocuk ve erişkin onkoloji hastaları ile ailelerine yapılacak yardımlar, mevcut KİTVAK hastane ve 
hasta konukevlerinin ihtiyaçlarının karşılanması amacıyla, İzmir Büyükşehir Belediye Başkanlığı ile 
Kemik İliği Transplantasyon ve Onkoloji Merkezi Kurma ve Geliştirme Vakfı (KİTVAK) arasında 
imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün; Plan ve Bütçe – Hukuk – Sosyal 
Hizmetler – Aile ve Çocuk – Engelsiz İzmir – Toplumsal Cinsiyet Eşitliği – Çevre ve Sağlık 
Komisyonlarınca “ilgili önergenin dairesinin bütçesinden karşılanması” şeklindeki görüş doğrultusunda 
değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Müşterek Rapor. (Sosyal Hizmetler 
Dai.Bşk.E.1438417) 
 
3. Konak Belediye Meclisinin; Konak Belediyesinin önerge ekinde yer alan tablolarda belirtildiği şekilde 
toplam 251.500.000,00-TL ek ödenek verilmesine yönelik, 04/08/2023 tarihli ve 156 sayılı Kararının 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri ve Kararlar 
Dai.Bşk.E.1491104) 
 
4. Konak Belediye Meclisinin; Konak Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesinin önerge ekinde yer alan 
listelerde belirtilen tertiplerine toplam 125.000.000,00-TL aktarma yapılmasına yönelik, 04/08/2023 
tarihli ve 157 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu 
Raporu. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1491144) 
 
5. Gaziemir Belediye Meclisinin; Gaziemir Belediye Meclisinin 13/10/2022 tarihli ve 97 sayılı Kararı ile 
kabul ettiği; Gaziemir Belediyesinin 2023 Mali Yılı Fen İşleri Müdürlüğü, Kültür ve Sosyal İşler 
Müdürlüğü, Sağlık İşleri Müdürlüğü, İmar ve Şehircilik Müdürlüğü ile Plan ve Proje Müdürlüğüne ait 
Tarife Cetvellerinin önerge ekinde yer alan tablolarda belirtildiği şekilde güncellenmesine yönelik, 
01/08/2023 tarihli ve 50 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe 
Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1482918) 
 
IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 
V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 
VI. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
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2. BÖLÜM 
 

2023 YILI AĞUSTOS AYI II. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 
 

 
Tutanak No    : 97509404-301.04-8/2                                    Toplantı Tarihi     : 16/08/2023                               
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol     Toplantı Saati       : 18.00 
                           Konak/İZMİR    
                           (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ,  
İlhan DAL, Mustafa Şafak BARAN, Mümtaz RODOS, İbrahim Ulaş POLAT, Bahar GÜRSUL, Abdül 
BATUR, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, Şamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap 
BÖRÜHAN, Asker GÜNEŞ, Saadet ÇAĞLIN, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer 
BAKOĞLU AŞIK, İsmail SARI, Yeşim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, İrfan ÖNAL, Cindi Can 
POLAT, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Deniz BEKTAŞ, Ömer ŞENTÜRK, Özkan 
YILDIZ, Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ AKSOY, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, 
Necati KIRMAZ, İzel ZENGİNOBUZ, İlhan ÖZKÖSE, Emin AKSOY, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, 
Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Mehmet TÜRKMEN, Ali BOR, Fatma EKİCİOĞLU, Halil 
ÇULHAOĞLU, Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Şerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Murat CİHAN, Bülent 
KÖKLÜ, Onur YİĞİT, Dolunay BAYER, İbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, 
Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars 
YILDIRIM, Fayıka ÖNER, Hasan UYSAL, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özan PARLAR, 
Zeynep Ferda DEMİRBAŞ, Kazım ÇAM, Refik SÜREN, Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, 
Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Mustafa Alper GÜLDALI, Selma KISA, Fatih TAŞTAN, Hakan 
YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, Osman SAĞLAM, Hüsnü BOZTEPE, 
Ali GÖNEN, Murat ÖNCEL, Metin YAŞAR, Galip ATAR, Okan BİLDİRİCİ, Çile ÖZKUL, Ayşegül 
DURAN TÜRKER, Mümin BAYRAM, Mehmet PINAR, Erhan ÇALIŞKAN, Barış BÜKÜLMEZ, 
Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CİNGÖZ, İsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, Sema 
YEŞİLÇİMEN,  Hakan ERTANE, Fikret MISIRLI, Kemal SEVİNÇ, Halil AKBULUT, Sedat SARI, 
Salih Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Hakan ŞİMŞEK, Turgut PINAR, Nezih ÖZUYAR, 
İbrahim ÖZKARA, Alpaslan KOPARAL 

  
TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Fikret AKTAŞ, 
Muhittin SELVİTOPU, Ceyhan KAYHAN, Mustafa İDUĞ, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Cemil 
TUGAY, Mehmet Atilla BAYSAK, Serdar SANDAL, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Sabahattin UÇAR, Ali 
GÜL, Mithat TEKİN, Mehmet ERİŞ, Rıdvan KARAKAYALI, Muharrem BAYRAKTAR, Oğuzhan 
ÖZŞAHİN, Musa ÖZCAN, Erkan ÖZKAN (Menderes Belediye Başkan Vekili), Mustafa KAYALAR, 
Gürsel RÜZGAR, Fatma ÇALKAYA, Seda ÖZTÜRE, İsmet ORHAN, Ertan CERTEL, Ali ENGİN, , 
Adil KIRGÖZ, İsmail YETİŞKİN, Muammer Ekrem ORAN, Şükrü SÜREROĞLU, Filiz CERİTOĞLU 
SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, , Özdem Mustafa İNCE, Ahmet İNANLI, Feridun 
YILMAZLAR, Sevgi KANDEMİR, İlkay GİRGİN ERDOĞAN, Alpaslan BİLEN, Fırat EROĞLU, 
Özgür Erman ÇAĞLAR, Göksel DİNÇER, Aydın PEHLİVAN (Menemen Belediye Başkan Vekili), 
Yusuf DEMİRCİOĞLU, Şevket HASIRCI, Hakan KOŞTU, Aşkın UYAR, Orçun ERSEZGİN, Ayşegül 
ALTUĞ, Ali AYYILDIZ, Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, Sadık DOĞRUER, İlhan AVCI, 
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Tarkan Fikret ÇALIK, Cüneyt UMUTLU, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Serdar AKSOY, 
Hasan ÜNAL, Murtaza DAYANÇ (Urla Belediye Başkan Vekili) 

I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Değerli Meclis Üyelerimiz, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi 2023 yılı Ağustos Ayı Olağan Meclis Toplantısının II. Birleşimini açıyorum. Toplantı yeter 
sayımız mevcuttur. Açılışı yaptığımız… Arkadaşlar bu benim önümde sürekli sönüp duruyor yani niye 
acaba bir provokasyon mu var, ne var? Yani konuşmamı istemiyorlar. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Yani… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Zaten siz konuşuyorsunuz ama bir açalım. 
Vazifemizi icra edelim ama. Neyse, devam edelim arkadaşlar… 
 
II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Önergelerin Görüşülmesi 
maddesine geçiyoruz. Sayın ÇAMUR. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, Gündem yayımlandı, Meclis Üyelerimize dağıtıldı. Öncelikle 
madde başlıklarıyla görüşülüp oylanmasını öneriyoruz.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 
Gündemimiz dağıtıldığından dolayı başlıklar halinde görüşülüp oylanmasını oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 1? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 
1 no’lu Önergemizi Hukuk Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 2? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 2 ve 3 Bütçe – Hukuk Komisyonları. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? 2 ve 3 no’lu 
Önergelerin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 4? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla Bütçe.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 
4 no’lu Önergemizi acil kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 5? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 5, 6, 7 Bütçe Komisyonu.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 
5, 6 ve 7 no’lu Önergelerimizin Plan ve Bütçe Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 8? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 8, 9, 10, 11 ve 12. maddeleri İmar Komisyonuna.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? 8, 9, 10, 11 ve…  
GAMZE GÜL ÇAMUR: 12. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 12 no’lu Önergelerimizin İmar ve Bayındırlık Komisyonuna 
havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 13? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar – Ulaşım Komisyonları.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? 13 no’lu 
Önergemizin İmar ve Bayındırlık – Ulaşım Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 14? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar Komisyonu.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? 14 no’lu 
Önergenin İmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 15? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar – Deniz Kıyı Alanları Komisyonu.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? 15 no’lu 
Önergemizin İmar ve Bayındırlık – Deniz ve Kıyı Alanları Komisyonlarımıza havale edilmesini 
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oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 16? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 16 ve 17 İmar Komisyonu.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Sayın SEVİNÇ? 16 ve 17 no’lu 
Önergelerin İmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Okutularak alacağımız şey var mı? Yok. Ek Gündem 
var mı? Yok. Şimdi o zaman Gündemimizin diğer maddesine geçelim. Hızlı gidiyoruz, bu iyi bir şey. 
Yani çabuk yorulmayız inşallah.  
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Komisyon Raporlarının Görüşülmesi maddesi, evet.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Komisyonlarımızdan 5 Rapor gelmiş, hepsi de oybirliğiyle. Geldiği şekliyle 
oylansın.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mı arkadaşlar? Oybirliği ile gelmiş bütün 
raporlar. Sayın ÇAMUR diyor ki; “ Komisyonlarından geldiği şekliyle oylayalım.” diyor. Başkaca bir 
görüş var mı? Sayın ŞİMŞEK? Sayın YILDIZ? Yok. Sayın SEVİNÇ? Değerli Meclis Üyeleri, 
Gündemimizin III… III maddesi değil mi?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: IV.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: III. maddesindeki Komisyon Raporlarımız, 1 no’lu Komisyon 
Raporu dâhil 5 no’lu Komisyon Raporu dâhil aradaki tüm Komisyon Raporlarımızın 
Komisyonlarından geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. Komisyonlardan geldiği şekli ile. 
 
IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, şimdi Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerinin Mazeretlerinin 
kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Mazeretler oybirliği ile kabul edilmiştir 
Arkadaşlar.  
SALONDAN: Oybirliği ile mi Başkan’ım? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Oybirliği ile kabul edilmiştir tabii mazeretler hiç oyçokluğu olmadı 
şimdiye kadar. İtirazı olan varsa onu söylesin. Evet, Değerli Arkadaşlar, şimdi Gündemimizi bitirdik. 
 
V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem Dışı Konuşmalara geçeceğiz.  Söz almak isteyen arkadaşlara 
ben sırayla söz vereceğim; ama öncelikle buraya ben havaalanından geldim. Bugün Sayın İzmir Valimiz 
İzmir’e geldi yeni görevine başladılar. Yavuz Selim KÖŞGER Bey’de bugün Adana’ya gitti. Yeni 
Valimizden İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclisi olarak ve Meclis Başkan Vekili olarak İzmir’in 
özellikle bekleyen problemlerine el birliğiyle çözüm aramak için birlikte çalışmamızın İzmir açısından 
son derece faydalı olacağını düşünüyorum. Biliyorsunuz İzmir’in çok ciddi sorunları var, bekleyen 
sorunları da var ama birincisi tabii ki bu katı atık meselesi. Bu önemli bir mesele ve mezarlıklar 
meselesi. Sayın Valimizin de bu meselelere buradan İzmir Büyükşehir Meclisinden hem kendisine 
hayırlı olsun diyelim hem de bu vesileyle bu sorunlarımızı da arz etmiş olalım. Şimdi Gündem Dışı söz 
almak isteyen arkadaşlar, buyurun Cenap Bey. Değerli Arkadaşlar, Sayın Cenap Bey’i dinleyelim. 
Buyurun. 
CENAP BÖRÜHAN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Kıymetli Yöneticilerimiz, 
Basınımızın Emekçileri ve bizi izleyen İzmirliler hepinizi sevgiyle, saygıyla, hürmetle selamlıyorum. 
Sevgili Başkan’ım, geçtiğimiz Toplantıda yani bu ayın 1. Toplantısında oldukça eleştiri aldık. İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin bazı hizmetleri aksattığıyla, geç yaptığıyla, gecikmelerin sebeplerinin 
açıklanamamasıyla ilgili bunlar konuşuldu. Örneğin 1., 2., 3., 4. Etaplarda çok gecikmeler var kentsel 
dönüşümle ilgili. Bunun dışında Aliağa'yla ilgili Hakan Bey bir serzenişte bulundu. “Bir projemiz var, 
İZSU'nun yürüttüğü oldukça gecikti.” dedi. Yine örneğin daha önceki Meclislerde konuşulmuştu, 
Karşıyaka'da yapılmakta olan Opera Binasının gecikmesi ve benzeri. Evet, bunlar gecikmiş olabilir 
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ancak yapılıyor, yapılmakta. Gecikmelerinin sebeplerini de her defasında açıklıyoruz. Ana sebebin de 
ekonomi olduğu bilinmekte, biliniyor. Çünkü gerçekten yorgun bir ekonomimiz var. Gerçekten hasarlı 
bir ekonomimiz var. Yerinde durmayan değerler var. Bütün bunların yapılamamasının sebeplerini tek tek 
açıklayabiliriz, açıklıyoruz. Aslında çok derine insek, belki saatlerce konuşmamız gerekecek. Ama ben 
şimdi işin bir başka boyutuna geleceğim.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cenap Bey, Cenap Bey havalandırma ile ilgili... Değerli Arkadaşlar, 
havalandırmayla ilgili problemimiz mi var? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar, bir havalandırma… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Biraz sıcak geldi bana ben 
yanılıyor muyum? Tamam. Diğeri de gerçekten de Hatibi dinleyemiyoruz, bir uğultu var. Meclis’te, 
Meclis’te sessizce Hatibi dinlemeliyiz ki arkadaşlarımızın söylediği önemli konuları vakıf olalım ve 
onunla ilgili gerekli bilgilenmeyi almış olalım. O açıdan lütfen sessiz olarak Sayın Hatibi dinleyelim 
buyurun. Özür dilerim.  
CENAP BÖRÜHAN: Teşekkür ederim, rica ederim. Biraz uzun sürecek inşallah. Bu 15-20 saniyelik 
bile olsa gecikmeyi eklersiniz Değerli Başkan’ım. Şimdi mesele şu; her işte gecikme olabilir, oluyor. 
Bunların sebepleri var, nedenleri var demin de söylediğim gibi. Elimde 12 Haziran 2011 yılında 
neşredilmiş, basılmış ve İzmir Halkına dağıtılmış, “35 İzmir 35 Proje” isimli bir kitapçık var. Adalet ve 
Kalkınma Partisinin 12 Haziran 2011 Genel Seçimleri öncesi bastırdığı ve “Yapacağım” dediği 35 proje. 
Artısı da var, 9 proje daha var, toplam 44 proje. İş gecikmeye gelince buradan başlayarak ben de sormak 
istiyorum ki; “Bu projeler niye gecikti?” Hatta gecikme de yok. “Bu projeler niye yapılmadı?” 44 
projeye baktığımız zaman bu projelerin sadece 6 tanesinin yapıldığını görüyoruz Değerli Başkan’ım. 
Yani bunları şunun için anlatıyorum, aslında tekrar Gündemimize alıp üzerinde durursak İzmir için 
büyük bir kazanç elde etmiş olabiliriz. Çok büyük bir fırsat. Bunların bazıları o kadar heyecan verici ve o 
kadar değerli projeler ki ama hiç başlanamamış bile bırakın geciktirilmeyi. Yahu biz geciktirmekle 
suçlanıyoruz ya da eleştiriliyoruz her toplantıda. Gerek son bölümde gerekse Önergelerin içerisinde 
bunlar konuşuluyor. Örneğin; önce yapılanları söyleyeyim. Bunlar için de teşekkür edeyim. Konak 
Tüneli, İzmir–İstanbul Otoyolu, Kuzey Otoyolu… Bu yapıldı ama Edirne'ye vardı mı bilmiyorum 
Avrupa bağlantısı olacaktı onu da bilmiyorum. Bitmiş olduğunu düşünelim, öyle değerlendirelim. 
Sabuncubeli Tüneli, Ege-Ray, o zamanlar Ege-Ray diye isimlendiriliyordu, şimdi İZBAN diyoruz, İzmir 
Banliyö. Bergama'ya ulaşması söz konusu. Onayınız olmadı ama ulaşacaktır diye düşünüyorum. Hatta ve 
hatta o projenin bir parçası aşaması daha vardı. Bergama Savaştepe arasında da bir demir yolu bağlantısı 
olacaktı hiç başlanmadı, bitirmeye bir yere koyalım hiç başlanmadı.  Bir de Adnan Menderes Havalimanı 
İç Hatlar Terminali yapıldı. Onun dışındaki hiçbir projeye başlanmadı. Değerli Arkadaşlar bakın,    
İzmir-Ankara Otoyolu. Denmiş ki burada; “5,5 yılda bu işi bitireceğiz. 6 milyar lira da bu işin projesi 
var, maliyeti var.” Bu, bu konu ortaya çıktığında dolar; 1 lira 67 kuruşmuş Değerli Başkan’ım. Şimdi 
dolar; 27,5 lira. Yani o zaman 500 milyon lira herhangi bir bütçe belirlenmişse bu hizmetler için, şu an 8 
milyar 200 milyon liralık bir bütçe gerekiyor. Bunları yapmak adına İzmir-Ankara Karayolunun bütçesi 
6 milyar lira. 17’yle çarptığımız zaman ortaya çıkacak olan rakamı tahmin edin. 100 milyar lira 
civarında. Korkunç bir rakam. Yani başlandıysa nereye vardı? Bu projeyi yarın bitirsek, yarın bitirsek ve 
hizmete açsak bu projenin gecikmesi 7 sene, 7 yıl. Biz burada 1 yıllık-2 yıllık gecikmelerden sorumlu 
tutuluyoruz ve bunun da açıklamasını yapıyoruz ama o sorumluluk her toplantıda karşımıza çıkıyor. 
İzmir-Antalya Otoyolu, bakalım. 4,5 milyar liralık bir tahmini proje burada rakam bildirilmiş. “60 ayda 
bitiririz” denmiş. Yani 5 yılda. 12,5 sene olmuş. 12,5’u geçelim 12 diyelim. 12’den 5 çıkarın, yarın bitse 
7 yıllık gecikme var. Bu proje nerede biliyor musunuz efendim? Aydın'da. Daha Nazilli'ye varmadı. 
Bunun Denizli’si var ve sonrası var... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Peki, onları siz tamamlayın… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ama ben Nazilli'ye giderken Aydın'dan çıkıyorum, 
Nazilli'ye şeyle gidiyorum, bölünmüş yolla gidiyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın… Sayın… 
CENAP BÖRÜHAN: Denizli olsun.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Siz devam edin.  
CENAP BÖRÜHAN: Proje Antalya. Kuzey Otoyolu… (Salondan ses kayıtlarında 
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anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Onu tamamlayın. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tabii ki benim eksik bilgilerim vardır, doğrudur. 
Kuzey Otoyolu onda da İzmir-Ankara Yüksek Hızlı Tren Hattı. Bakalım 3,5 milyar liralık bir proje, 48 
ayda biteceği söylenmiş. Yani 4 yıl. Ne olmuş? 8 sene gecikmiş. Nerede bu, şu anda bu proje? Benim 
bildiğim kadarıyla Uşak üzerinden gidilecek, Uşak'tan Polatlı'ya yeni hat döşenecek, Polatlı'dan 
Ankara'ya eski hat rehabilite olacak vesaire ama bunların hiçbirisi daha görünür durumda değil. İzmir-
İstanbul Yüksek Hızlı Tren Hattı. Başlandığını düşünmüyorum bile. O nerede? Bakın, gelelim metrolara. 
Değerli Arkadaşlar, çok önemli bu. Mevcut 11.6 kilometre Metro hattının 70.8 kilometreye çıkartma 
sözü vermiş Adalet ve Kalkınma Partisi, “Eğer bizi hükümet yaparsanız” diye. Bu bir yerel seçim 
bildirgesi değil, genel seçim bildirgesi. Yani şu denebilirdi yerel seçim olsa; “Belediye Başkanlığını 
kazanamadı ki, onun için yapamadık” denebilirdi. Değil ama hükümetin. Ne deniyor burada? Evka-3 – 
Bornova Merkez bağlantısı, oldu mu? Başlanmadı bile. Halkapınar–Otogar, oldu mu? Başlanmadı bile. 
Fahrettin Altay–Narlıdere. “Biz yaparız.” denmiş. Biz yaptık. İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak. 
Üçyol–Buca–Üniversite. Biz başladık, büyük zorluklara rağmen. Fahrettin Altay–Narlıdere bitti bitiyor, 
biz yaptık. Yapmamış Hükümet. Narlıdere–Urla Yüksek Teknoloji Üniversitesi. Hiç başlanmamış, hiç 
yok. Ege-Ray, Demin bahsettim. Körfez Dönüşüm Projesi'nden bahsedilmiş. Denmiş ki, “Bakırçay, 
Melez, Gediz çaylarından giden alüvyonlar…” Bakın; “Gediz çaylarından gelen alüvyonlar.” diyor. Biz 
bu konuyu açtığımızda “Oradan alüvyon falan gelmiyor.” denildi. “Kirlilik gelmiyor.” denildi bize. Ama 
burada kendi notlarında var. “Su sirkülasyonunda ciddi sıkıntılar var. Biz bunları sağlayacağız ve 60 
ayda bitireceğiz.” denmiş. Hiç yapılmamış. Kim yapıyor, yapacak, kim niyetli? İzmir Büyükşehir 
Belediyesi.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cenap Bey, 10 dakika olacak. 1 dakikanız var. Toparlayın. 
CENAP BÖRÜHAN: Daha o kadar uzun ki… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem dışında, Gündem dışında…  
CENAP BÖRÜHAN: Acaba Adalet ve Kalkınma Partililer ve Milliyetçi Hareket Partileri biraz süre 
verin.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sürenizi sadece hatırlatmak istedim, buyurun.    
CENAP BÖRÜHAN: Birkaç dakika daha istirham edeceğim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun.  
CENAP BÖRÜHAN:  Eğer mümkünse.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tabii, buyurun buyurun izin veriyorum.  
CENAP BÖRÜHAN: Kemalpaşa-Turgutlu, Kiraz-Ödemiş Demiryolları bunlar olmamış. Ödemiş'ten 
Kiraz’a 25 kilometre, bir vadidir. Hiçbir tepeye bile değmeden yol gider. “3 yılda bitiririz.” denmiş. 12 
yıl olmuş başlanmamış bile. Körfez Dönüşüm Projeleri, bunların hiçbirisi hükümet tarafından 
yapılmamış. Kuzey Ege Limanı, kruvaziyer liman, yat limanları vesaire… “Çeşme-İzmir Deniz Otoyolu 
Projesi” muhteşem bir proje… Benim açımdan. Gerçi Karaburun'u ada yapıyor ama yapsın, bağlanabilir. 
Köprü zaten bağlanacak. Hiç başlanmamış. İzmir-Çeşme Deniz Otoyolu. İçeriğini söyleyebilirim, vaktim 
yok. Yani aslında her birisi hakkında saatlerce konuşabilirim. Efes Antik Limanı, Pamucak sahilinden 
kanal açılarak 7,5 kilometre. Antik Kent denizle buluşturulacak eskisi gibi... Nerede? Hiç başlanmamış. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet evet. Peki, tamam.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın, Değerli Arkadaşlar… 
CENAP BÖRÜHAN: Eksik mi? değil. Bitmiş mi? Bitmiş mi? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cenap Bey, Başkan’a hitaben konuşun siz devam edin. Cevap 
verilecekse verirler.  
CENAP BÖRÜHAN: Sayın Başkan Vekili oradan bir şey deyince. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Biliyorum anladım. Siz devam edin. 
CENAP BÖRÜHAN: En azından ne dediğini anlamak açısından bakıyorum.   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Hayır hayır, siz devam edin boşverin.   
CENAP BÖRÜHAN: Yani bütün bunlar var. Agora… Bakın şimdi, bakın, şu konuya bir bakın. Agora 
Kent Merkezi Yenileme. Proje 150 milyon lira. Mümkün değil yapılamaz da. Yani bugünkü proje 17’yle 
çarpacaksınız. Çıkan rakamla da olmaz. Neden? “Kadifekale sur restorasyon çalışmaları, Kaleiçi kazıları 
bitirilecek, çevre düzenlemesi yapılacak.” Olmadı. “Agora Ören Yeri, arkeolojik park haline getirilecek.” 
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Gelmedi. “Kadifekale eteklerindeki antik tiyatronun kazı ve restoran çalışmaları yapılacak.” Yapılıyor, 
onu biliyorum. “Kadifekale Agora arasında Ege Medeniyetleri Müzesi yapılacak.” Yapılmadı, hiç 
başlanmadı. “Kadifekale Agora arasındaki tarihi doku restore edilerek yeniden işlevlendirilecek.” Bu 
korkunç bir para.   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Cenap Beyciğim, devam edecek misiniz?  
CENAP BÖRÜHAN: Yahu o kadar çok var ki yani sabaha kadar… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Ama yok böyle bir şey yok.  
CENAP BÖRÜHAN: Peki, bir dakika daha rica edeyim.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Böyle bir şey yok.  
CENAP BÖRÜHAN: Bir dakika daha rica edeyim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Ben 10 dakika dedim. 11 dakika 30 saniye oldu. 
CENAP BÖRÜHAN: Hemen kapatabilirim eğer… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Hayır, tamamlayın diyorum sözü… 
CENAP BÖRÜHAN: Değilse 1 dakika daha, 1 dakika daha rica edeyim.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Tamam başka… 
CENAP BÖRÜHAN: Bir dakika daha rica edeceğim.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Hepsini bir günde anlatmamıza da gerek yok. Yani… 
CENAP BÖRÜHAN: Şunu da o zaman söyleyeyim.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Yoksa Meclis bitmez ki.  
CENAP BÖRÜHAN: Şunu da söyleyeyim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Bir dakika bir dakika Cenap Beyciğim.  
CENAP BÖRÜHAN: Buyurun. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Yoksa Meclis… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır olur mu öyle şey?  
SALONDAN: 3 dakikasını siz çaldınız.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yahu veriyorum işte 3 dakikasını buyurun.  
CENAP BÖRÜHAN: AK Partililerin bir itirazı yok Başkan’ım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Buyurun buyurun.  
CENAP BÖRÜHAN: 2 dakika daha verin. “Kadifekale Agora arasında teleferik yapılacak.” Yani 
Adalet ve Kalkınma Partisinin projesi. Hesabını bizden soruyorlar. Değil ki, onlar yapacaklarmış, 
yapmamışlar. Bir şey daha var... Haydi, onu da söyleyeyim kapat... O kadar bak… “Şehir Yenileme 
Projesi” 10 milyar lira tutarlı. Şehir Yenileme… Bu projede depremle ilgili her türlü tedbir alınıyor ve 
insanlar başka yere naklediliyor. Eğer yerinde yenileme mümkünse zemin etüdü vesaire filan 
yapılarak… Eğer bu yapılmış olsaydı biz Bayraklı'da 117 kişiyi kaybetmez, 1035 kişinin yaralanmasına 
sebep olan depremde zarar görmez, yüzlerce binamız yıkılmaz ya da ağır hasar almazdı. Yok. “Vecihi 
Hürkuş Havaalanı” demişler… Son, çok var da bununla bitireyim. Bu kentin 1,5 milyonu o bölgede 
yaşıyor, yani Bakırçay Bölgesi. Karşıyaka, Çiğli ve ötesi. “Orada Vecihi Hürkuş Havaalanını yaparak 
hemen işletmeye alacağız, Foça'daki, Bergama'daki insanı biz Adnan Menderes Havalimanı'na niye 
yönlendirelim? Buradan uçağa da binsin, gitsin.” demişlerdi. Sonra havaalanının ismi; “KAKLIÇ” olarak 
değiştirildi, yapılmadı. Bunların dışında 44 projenin 38’i hiç yapılmadı ya da hiç başlanmadı. Şimdilik 
bu kadar söylemiş olayım. Teşekkür ederim. (13 dakika 30 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Teşekkür ederim. Sayın BÖRÜHAN’a çok teşekkür ederim. Başkaca 
söz almak isteyen arkadaşımız var mı? Erhan Bey buyurun.  
ERHAN UZUNOĞLU: Değerli Başkan, Sevgili Meclis Üyesi Arkadaşlar benim çok önemsediğim bir 
güncel konu var İzmir'de şu anda onunla ilgili söz aldım. Kısaca toparlamak isterim. Katı atık meselesi. 
Bu katı atık biliyorsunuz İzmir’de en sıkıntılı alanlardan bir tanesi ve bugünlerde bizim şu anda katı atığı 
götürüp döktüğümüz alanda bir aynı zamanda toprak kayması gibi sıkıntılar dolayısıyla almış olduğu, 
Büyükşehir Belediyesinin almış olduğu bir karar var. Oranın kapatılmış olması gerekiyordu bugüne 
kadar. Bundan epey önce yapılan, 2018 yılında yanılmıyorsam yapılmış olan hatta Bakanlık tarafından 
da onaylanmış bir planı var Büyükşehir Belediyesinin, çeşitli ilçelerde katı atık bertaraf tesisleri 
yapılacak ve buralarda katı atıklar toplanarak bizim sorunlu alanımız devre dışı kalacak idi. Ancak 
bugüne kadar bunlar yapılamadı. Yapılamamasının nedenleri üzerinde durmak istiyorum. Bir de 
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karşılaştırmalı olarak size biraz bu konuyu açabilmek adına Aliağa'dan bahsetmek istiyorum. Oradan 
başlamak istiyorum. Biraz ilgisiz gibi görünebilir ama konuyu bağladığım zaman anlam kazanacak. 
Aliağa'da biliyorsunuz şu anda Cüruf Dağları var. Aliağa'da, Aliağa kuzeyden güneye doğru, yani 
Şakran'dan daha aşağıya inin olduğu gibi sanayi alanı haline geldi ve birçok demir-çelik, kimya hatta 
Organize Sanayi Bölgesinin de eklenmesiyle birlikte içinden çıkılmaz acayip bir sanayi bölgesi haline 
geldi. Burada da bilmiyorum gidenler görenler var mı? Çelik fabrikaları ki bunlar 1980’li yıllarda orada 
başlamıştır. Daha önceden yapılanlar da var ama çoğalması ve kapasite artışları 1980’li yıllardan sonraya 
tam da denk düşer. Bu fabrikalar çok ilkel, vahşi koşullarda orada elektrik ark ocağı üretimine başladı. 
Elektrikli ark ocağı ile çelik üretimine başladılar. Bu ilkel bir yöntem ama ucuz bir yöntem. Dünyada 
bilim gibi ülkelere doğru kaydırılan bir yöntem. Yani ne oluyor söyleyeyim? Potalara soğuk olarak ithal 
edilen hurdalar dolduruluyor, elektrotlar iniyor, onlar orada eritiliyor ve bunlar eritildikten sonra 
potalardan önce cüruf alınıyor, cüruflar kenara alınıyor. Ama bütün bunlar olurken önemli bir şey daha 
oluyor orada. Bu elektrik harp ocaklarından bir toz çıkıyor. “Elektrik ark ocağı tozu” denilen bir kavram 
var bu bütün dünyada var olan, bilinen ve tehlikeli atık olarak kabul edilen bütün standartlarda bir 
malzeme çıkıyor. Bu malzeme şöyle örnek vereyim, bir ton çelik üretiminde 14 kilo civarında elektrik 
ark ocağı tozu denilen bu tehlikeli atık açığa çıkıyor. Aynı zamanda da 100 kilo da cüruf çıkıyor. 
Oradaki kapasite bugünlerde 15 milyon ton falan. Düşünün, tüm çelik fabrikalarının. Yani yılda 150 bin 
ton kadar ark ocağı tozu çıkıyor. Cürufu milyonlarca ton, düşünmek bile istemiyoruz. Çünkü gidip gören 
arkadaşlar sanki bir başka gezegende olduklarını hissedeceklerdir o cüruf döküm alanlarını 
gördüklerinde. Şimdi bu toz, Elektrikli Ark Ocağı Tozu ne demek biliyor musunuz? İçinde %35 falan 
demir var. Gerisi, yani gerisi demeyeyim de önemli şeyleri söyleyeyim, Çinko var, %5 civarında falan da 
ağır metal var. Yani net bütün dünyadaki standartlar tarafından kanserojen olduğu kabul edilmiş bir 
malzeme. Ben 1980’li yıllarda oralarda çalışmaya başladım. Meslek hayatıma ilk orada başlamıştım 
PETKİM'de. PETKİM fabrikasının kuruluşunda çalıştım. O günlerden beri oraları iyi bilirim. O 
fabrikalara çok iş yaptık, o arkadaşlarımız çalıştı. O kadar ilkel koşullardır ki o potalar indiğinde toz bir 
taraftan girer öbür taraftan çıkardı. Hala daha öyle çalışanlar vardır ama zaman içerisinde güya filtreler 
kondu, elektrostatik filtreler yapılmaya çalışıldı falan. Geceleri çalıştırmadan hala bugünlerde de o toz 
gerek atmosfere gerekse de cürufa karışarak dağlarda depolanıyor. Şimdi bunu niye anlatıyorum biliyor 
musunuz? Bu net kanserojen bir olay ve burada bir “Cüruf Bertaraf Tesisi” diye bir şey yapılmaya 
çalışılıyor bugünlerde. Bununla ilgili de bir en son 3. İdare Mahkemesinin bildiğim kadarıyla bir 
yürütmeyi durdurma kararı oldu. Ancak ben işin şu kısmını vurgulamak istiyorum. Buraya bu kanserojen 
maddeyi üreten, bunu vahşice depolayan, bu ortama yapılacak olan bu tesise ve depolama alanına ÇED 
Olumlu Raporu verildi. Yani bunu, bu Bakanlık ÇED Olumlu Raporunu oraya verdi. Şu anda mahkeme 
tamam, yürütmeyi durdurdu. Bunu tartışmak için açmadım bu konuyu. Bunu şuraya getirmek istiyorum; 
şimdi, Menderes'e bir Katı Atık Bertaraf Tesisi yapmak istiyoruz. Bununla ilgili hatta burada bazı 
tartışmalar da yapıldı. Bu tesisin ana çalışma prensibi şu; önce mekanik ayrıştırılıyor, arkasından 
herhangi bir şeyle ilgili geri dönüşümle ilgili bir madde varsa bunlar ayıklanıyor, geri dönüşüm 
firmalarına gidiyor ve arkasından da işte biyobozunur denilen bir atık ayrıştırıldıktan sonra bunlar biyo 
metanizasyon tesisine gönderiliyor. Buradan gaz elde ediliyor. Arkasından kompost gübreye dönüşen bir 
bölümü var. Sonuç itibarıyla bu tesisten çıkacak olan şey zaten buraya gelen evsel atıklar, tamamen 
biyolojik atıklar ve burada hiçbir gaz, hiçbir koku, hiçbir çevreye zarar verecek herhangi bir etki 
olmaksızın burada çöpler ayrıştırılıyor. Şimdi bakın burada, AK Parti Yetkilileri şimdi ne diyor biliyor 
musunuz? Bir örnek vermek istiyorum, Sayın Atilla KAYA. “Suyumuzun kaynağı, tarımın merkezi ve 
turizm cenneti Menderes'i ‘Çöp Kent’ yapmayacaksınız, yapamayacaksınız.” Çöp Kent 
yapamayacakmışız. Şimdi, biz “Çöp Kent” falan yapmıyoruz. Zaten bu tesisin öyle bir tesis olmadığı da 
ortada. Bunu aslında herkes biliyor, o arkadaşlar da iyi biliyor; ama yani siyaseten buradan bir şey 
çıkarmaya çalışıyorlar ve yıllardır süren, buranın ÇED başvurusu şu anda Tarım İl Müdürlüğünün baştan 
olumlu rapor vermiş olmasına rağmen sonradan görüş değiştirmesiyle birlikte şu anda bu ÇED Raporunu 
öldürüyorlar, ÇED sürecini öldürüyorlar. Öyle bir noktaya geliyor ki bunun bir daha başlaması, tekrar bir 
daha bu sürecin tamamlanması belki 2-3 yılı daha alacak önümüzdeki günler içerisinde. Şimdi burada ne 
oluyor? Aslında olmayan, gerçek olmayan bir argüman üzerinden, “İzmir'in çöp sorununu Büyükşehir 
Belediyesi halledemedi” algısı yaratılmaya çalışılıyor… Saate bakıyorum Başkan’ım.  
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Peki, Erhan Beyciğim.   
ERHAN UZUNOĞLU: Algısı yaratılıyor ve bu algı üzerinden de işin teknik kısmını falan bir tarafa 
koyuyorlar. Yani diyorlar ki; “Orası ‘Çöp Kent’ olacak.” Böyle bir şey olmayacağını biliyoruz. Oradan 
insanlar Ankara'ya gittiler, başka tesisler gezdiler. O tesislerin nasıl çalıştığını biliyorlar… Bırakın onu, o 
günden bugüne Bergama çalışıyor, Ödemiş çalışıyor. Buralar hiçbir şekilde bu arkadaşların söylediği 
gibi “Çöp Kent” falan da olmadılar. Dolayısıyla ben… Hakan Bey buradan ayrıldı ama Aliağa için bir 
şey söylemek istiyorum tekrar, en övündüğü şey birkaç kez burada dile getirmişti AK Parti'yle birlikte. 
Aliağa'da yapılmakta olan bir hastaneden bahseder bilmiyorum hiç hatırlar mısınız? Bu hastane ne 
biliyor musunuz? Meslek Hastalıkları Hastanesidir. Övünülen şey budur. Aliağa, bitirilmek üzeredir. 
Aliağa'ya hiçbir ses çıkarmayan buradaki bu, biraz evvel bahsettiğim ÇED Olumlu Raporu verilirken hiç 
kimse hiçbir AK Partili yetkili gidip burada müdahil olmazken, bu ÇED Olumlu Raporunu hiç kimse 
itiraz etmezken, Menderes'te yapılmakta olana gelip böyle bir siyasi tavır göstererek engel olmaya 
çalışmak bence İzmirlinin hakkını yemektir. Ben bu noktada Aliağalıların… Hani geçen Meclis’te Hakan 
Bey demişti ya;  “Başkan’ı affetmeyecekler.” diye. Ben de en azından bu dönem dâhilindeki dâhilleri 
dolayısıyla bu Aliağa'daki bu sorunu görmezden gelmeleri, bence Aliağa'ların onları affetmeyeceği 
şeklinde bir sonuca varacaktır. İzmirliler de bu katı atık meselesinde bu Menderes'in ve diğer yerlerin 
engellenmesi konusunda bu tavrı hiçbir şekilde affetmeyeceklerdir. Süremin bittiğinin farkındayım. 
Şimdilik burada kesmek zorundayım Başkan’ım. Sağ olun. (11 dakika 20 saniye) 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Çok teşekkür ederim Sayın UZUNOĞLU. Başkaca söz almak 
isteyen arkadaş var… Nezih Bey buyurun. Özür dilerim Erhan Bey, Nezih Bey’i daha önce… Buyurun.  
NEZİH ÖZUYAR: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, Kıymetli Hazirun, hepinizi saygıyla 
selamlıyorum.  Başkan’ım sizin de bildiğiniz gibi Bergama aynı zamanda pamukla ünlenmiş bir ilçemiz. 
Ve yaklaşmakta olan hasat da göz önüne alındığında Eylül-Ekim Ayı içerisinde büyük pamuk depoları 
oluşacak, Çırçır fabrikalarına gidecek. Geçtiğimiz yıllarda malumunuz bölgede yangınlar oldu. Bunlar 
oldukça da geniş alana yayıldığı için daha çabuk müdahaleyi gerektiriyor. Bergama’da, Yenikent’te ve 
güneyde Yenikent’te kuzeyde Kadıköy bölgesinde İzmir Büyükşehir Belediyemizin İtfaiye Dairemizin 
yangınlara, olası yangınlara inşallah olması tabii de müdahale edecek mobil ve acil timlere ihtiyacı var. 
Bu konudaki dilekler de var hem Ticaret Odası’ndan hem Bergama’dan. Onu aktarmak istedim. 
Teşekkürler. (1 dakika 02 saniye) 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Çok teşekkür ederim. Nezih Bey bununla ilgili yani konuya 
muttali olduğum için söyleyeceğim şey var. İşaret ettiğiniz gibi 3 merkezde, İtfaiye Daire Başkanımız 
yerinde tespit yaparak geçici müfreze oluşturulmasıyla ilgili olarak Ticaret Odası yetkilileriyle de ilgili 
Bergama Belediyemizin yetkilileriyle de görüşerek o müfrezeyi oluşturacaklar. Bu Eylül başında 
başlayıp Kasım’a kadar sürecek olan pamuk mevsimdeki olası yangınlara karşı anında müdahale 
olabilmek için bu müfrezeler oluşturuluyor. Teşekkür ederim hassasiyetiniz için. Erhan Bey buyurun.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan, Değerli Arkadaşlar, ben Erhan Bey’in katı atıkla ilgili ifade 
ettikleriyle bazı şeyleri hatırlatmak istiyorum. Şimdi, bu Katı Atık Tesisi’nin yapımına karşı olan sadece 
AK Partililer değildi. Hatırlatıyorum, o günkü oylamaya Belediye Başkanınız sizin partinizden olan 
Belediye Başkanınız ve Meclis Üyeleriniz de gelmemişti. Şimdi burada hep teknik ve sonuçlar 
konuşuluyor. Problem nerede başlıyor? Bütün İzmir’in, 30 ilçesinin katı atığını 5 tane katı atık 
merkezinde toplamayı planlıyorsunuz. Haliyle bu ilçede yaşayan insanlar başka yerlerin çöp yükünü 
çekmek istemiyor. Oysaki şöyle bir öneri getirdik Bürokratlarınıza Komisyonda, dedik ki; “Hepsini şu 
anda inşa etmeyebilirsiniz. Ama 30 ilçenin gelecekte 20 tane mi Katı Atık Tesisi kurulacak? 
Önümüzdeki 30 yılda. Projeksiyonunu çizersiniz. 30 ilçenin çöpünün toplanacağı yerleri hep beraber 
geçiririz.” Ve insanlar şunu bilir; evet, benim çöpüm… Herkesin çöpü bana gelmeyecek, bir süre sonra 
herkesin çöpü olduğu yerde toplanacak. Bürokrat arkadaşlarımız da dedi ki; “Evet böyle planlansaydı iyi 
olurdu ama planlamadık. Bunun da geçmesi gerekiyor.” dediler. Şimdi, yani sadece bunu engellemeye 
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bağlamak doğru bir şey değil. Devasa boyuttaki bir yeri toplayacaksınız çöpünü Menderes’e 
götüreceksiniz ve oranın insanları da bunu kabul etmiyor. Siz bunu dönüyorsunuz, “AK Parti 
engelliyor.” diye lanse ediyorsunuz. Eğer bunu sizin Partinizin Temsilcileri, Belediye Başkanı kabul 
etseydi o gün buraya gelirdi. Bunu hatırlatmak istedim. Bir ikincisi; Katı Atık Tesisleriyle ilgili şimdi 
hep anlatıyoruz. Bir şeyi pelerin haline getirip, yani yapamadığınıza kılıf bulmak, pelerin bulmak kolay. 
Ama muktedir olduklarınızı yapabileceklerinizi konuşmak önce, sonrasını sormak bana göre daha doğru. 
Bu konu hep gündeme geliyor ama bir türlü olmuyor. Biz hep rayının dışında konuşuyoruz. Teşekkür 
ediyorum. (2 dakika 58 saniye) 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Sayın ÇALIŞKAN’a çok teşekkür ederiz. Evet, buyurun Sayın 
Hatip. Değerli Kardeşime söz veriyoruz. Buyurun.   
MÜMİN BAYRAM: Sayın Başkan, Değerli Meclis, ben Menderes’i “Çöp Kent” yapmak için Çiğli 
Belediye Başkanının başlatmış olduğu imza kampanyasıyla ilgili söz alacaktım. Fakat Erhan Ağabey’ime 
de cevaben söz almış oldum. Bugüne kadar bu tesisin Menderes’e neden yapılmaması gerektiğini 
defalarca anlattık. Biz Meclis Üyeleri olarak geldik, burada Mecliste anlattık. Daha sonra gittik yapılması 
planlanan yer olan Çakaltepe, Gölova Mahallesi’ne gittik, orada anlattık. Halkımızla birlikte herkese ses 
getirecek şekilde anlattık. Fakat siyasi büyüklerimiz de çıkıp televizyonlarda anlattı; ama biz bunun 
demek ki yeteri şekilde anlatamamışız ki ya da anlaşılamamış ben burada tekrar söz alıp anlatayım size. 
Birincisi; Menderes’imiz İzmir’de tarım alanında söz sahibi olan ilçemizdir. Domates, salatalık, biber, 
kesme çiçek gibi ürünlerde Türkiye genelinde ürünler göndermektedir. Hatta satsuma Mandarini ve 
Efem Çukuru Üzümü dünyaca ün kazanmış ürünlerimizdir, yüklü miktarlarda yurt dışına 
gönderilmektedir. Tarım açısından çok önemli bir bölgedir kısacası. İkincisi; Menderes’imiz İzmir’in 
turizme açılan kapısıdır. Adnan Menderes Havalimanından çıkıldığında yerli ve yabancı turistlerin 
Gümüldür, Özdere, Ahmetbeyli, Kuşadası, Selçuk gibi sahil bölgelerine gitmek için kullandığı tek 
güzergâhtır. Evet, biz turizm ilçesiyiz. Cuma, Cumartesi ve Pazar günleri, yaz aylarında bu anlattığım 
güzergâhtan binlerce araç geçmektedir. Konvoylar sayısız, sonsuz sayılara ulaşmaktadır. Bu bölgede 
bulunan sayısız sahilimizin olduğu bölgeye yerli ve yabancı turist akını vardır. Menderes, Turizm Kenti 
olma yolunda ilerlerken biz de bu kentin Çöp Kent olmasına izin vermemizi beklemenizi anlayamıyoruz. 
Halkımız ile birlikte de buna razı gelmeyeceğiz. Üçüncüsü de son olarak, Menderes’imiz İzmir’in içme 
suyunu çok büyük bir bölümünü karşılayan Tahtalı Barajı’nı sınırları içerisinde barındırmaktadır. Bu 
barajın Menderes’te olmasından dolayı kentimizin gelişmesi, büyümesi, hep geride kalmıştır. Yani bedel 
ödenmiştir. Menderes merkezde barajı ve içme suyunu korumak adına Akaryakıt İstasyonu açmak, LPG 
tankı koymak bile İZSU Yönetmeliğine göre yasaktır. LPG’li araçlar yakıtlarını gidip Gaziemir 
ilçesinden almaktadır. Devletimizin kurumlarının size Menderes harici bu tesisi yapabilmeniz için tahsis 
ettiği Yamanlar’daki 198 hektar alanın mahkeme sürecinin de bittiğini çok iyi biliyoruz. Açılan 
mahkemeler reddedildi. Üstelik bu alanlar Harmandalı’ya 4,5 kilometredir. Yani yapımı daha kolaydır. 
Size naçizane tavsiyem, büyük bir sorunlar olarak gördüğünüz bu çöp sorununu hiçbir engeli olmayan 
Yamanlar’daki bu alana başlayarak sorunu ortadan kaldırabilirsiniz. Teşekkür ederim. (2 dakika 52 
saniye)  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Mümin Bey’e çok teşekkür ederiz. Başkaca söz almak isteyen 
arkadaşımız var mı? Sayın YILDIZ, buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Siz mi varsınız Hüsnü Bey? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Peki. 
HAKAN YILDIZ: Buyurunuz.  Hüsnü Bey söz istiyor. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Sayın BOZTEPE… Buyurun BOZTEPE, Sayın BOZTEPE.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi tekrardan sevgiyle selamlıyorum. 
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Evet, bugün Meclis’te özellikle Cumhuriyet Halk Partisi’ndeki Arkadaşların, Meclis Üyelerinin 
duyarlılığından dolayı kendilerini tebrik ediyorum. Evet, aslında karşılıklı sakin ve iyi bir dil kullanarak 
tartıştığımız zaman kent için iyi bir şeyler yapabileceğimize inancım tam benim. Bu konuda 
arkadaşlarımızın hem Cenap Ağabey olsun hem Erhan Ağabey olsun ikisi de güzel bir konuşmalar 
yaptılar. Şimdi Erhan Ağabey’nin yaptığı bir konuşma ilk önce ben gireyim kısaca. Erhan Ağabey 
cürufla ilgili çok doğru, yerinde bir söz kullandı. Fakat kendisinden şu, bir tek rica edeceğim. Şu an katı 
atıktan ve çevreyle ilgili Genel Sekreter Yardımcımızla ya da ilgili Daire Başkanı’yla görüşürse Yeni 
Foça tarafındaki Cüruf Toplama Merkezini 3-5 kez Büyükşehir Belediyesini geçmiş yıllarda da 
mühürlemesine rağmen bugüne kadar neden çalışıyor ve hangi sanatçının sponsorluğunun karşılığı hala 
orada cüruf toplama olarak devam ediyor? Bunu kendisinin bir araştırılmasını istiyorum. Çünkü duyarlı 
bir insan. Bundan dolayı bir hatırlatmak istedim.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Hangisi? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Vallahi Tarkan’dı galiba Sayın Başkan. Evet, 2 senedir konuşulan, hele 1,5 yıldır 
falan konuşulan bu sponsorluk konusunu bizim aldığımız duyumlarla oranın, oradaki bir Cüruf Toplama 
Merkezinin buranın da sponsorluğunu karşılayarak, Tarkan’ın sponsorluğunu karşılayarak yerine 
getirmiştir. Sayın Başkan, yine Erhan Ağabey’in söylediği Aliağa’yla ilgili doğrudur. Geçmiş yıllardan 
başlayan, yani sadece bu son 10 yıldır değil, 40 yıldır. İlk orada ağır sanayinin başlamasında ki eski 
Cumhuriyet Halk Partisi 3 dönem sanırım Hakkı Ağabey’in de Belediye Başkanlığını yaptığı dönemde 
daha da çok orada oturdu. Kendisi de Cumhuriyet Halk Partisi’nden, SHP’den Belediye Başkanlığı yaptı, 
benim de çok eski bir dostum, ağabeyimdir. Bir bakmak lazım geçmişe yani. Kente sadece son 10 yıl 
değil geçmişte hatta son 10 yıldır düzenlemeye çalışıyorlar, düzelmeye çalışıyor. Yani bacasından tutun 
gerisini gerçi Hakan Aliağa Belediye Meclis Üyemiz daha çok bilgi verir. Evet Sayın Başkan’ım, şimdi 
ben geçen Meclis’teki konuşmalarla ilgili de Sayın Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkanı, Grup Başkan 
Vekili Murat AYDIN Beyefendimiz, Sevgili Kardeşimizin bir sözü olmuştu bu rakamlarla ilgili. Yani, 
“Bir söyleyin” dedi, “Açıklayın” dedi. “Rakam ne?” 3-4 kez söyledim. Yani birebir dedim. Yani fiyatı 
nasıl açıklayayım? Hak ediş elimde olsa bu hak ediş içindeki mevcut hak edişinin kârı açıklanır, 
açıklarız. Derim ki “Burada şu kadar bir kâr marjı var, çıkıyor.” derim. Ama bunu geçen Meclis’te de 
söyledim, yine ben söyleyeyim. Ocak ayında yapılan bir sözleşmede, Ocak ayındaki maliyetle o günkü 
piyasa fiyatlarla yapılıyor, piyasa fiyatlarıyla yapılan ihale bedeli, hiçbir ihale açılmadan da hiç kimse 
çağrılmadan da ve iş bitirmesi olmadan da hadi diyelim kooperatif yapıyı, taşeron olarak verdi. 
Kooperatif de yapmaz çünkü arsa arazi mülkiyet kooperatifini değil o da müteahhitlik yapamaz ve Ocak 
Ayında eskalasyonu da ilave ederek hak edişleri yapılacağını sözleşmede yazıyor. Geçen yine Murat Bey 
söyledi. Murat Bey çok, yıllardır hâkimlik yapmış, bu konularda muhakkak bakmıştır. İnanıyorum 
bakmıştır bütün davalara. Fakat o davalara baktığınız zaman muhakkak bilirkişiye bunlar gidilmiştir ve 
Bilirkişi Raporuna göre en son kanaatini ya da kanaat getirmese bir bilirkişiyi daha istenebilir ve sonuçta 
Bilirkişi Raporuna göre bir karar verir. Şimdi buradan, benim hatırladığım kadarıyla bir 5 Nisan 
kararlarından sonra ben de o zaman SHP’deydim. SHP ve Doğru Yol Partisi’nin koalisyonunda 5 Nisan 
krizini hepimiz hatırlarız. Burada yaşı bize yakın olan arkadaşlar… O zaman yıl içinde biz de 
faydalandık, yıl içinde eskalasyon yapıldı. Bir; bir o zaman yapıldı, çok iyi hatırlamıyorum ama bir de 
sanırım 2001 yılında yapıldı. Yani yıl içindeki eskalasyon. Şu an bizim, yani AK Parti Hükümeti 
döneminde yıl içindeki fiyatlardan dolayı herhangi bir eskalasyon yapılmadı... Yıl içinde, yıl içinde, 
yılsonu demiyorum. Yıl içinde verilen ben hatırlamıyorum. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yıl içinde, yıl içinde mi? Olabilir, yıl içinde 
verilmişse o daha uygulanır. Şimdi, evet bunlar yıl içinde eğer ki çok fazla aşırı fiyat olursa verilebilir, 
normaldir. Yani tahminen bir son 50 yıldır, 50-60 yıldır, 50 yıl-60 yıldır işte ben bir tane daha şimdi 
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öğrendim geçen senede yapılmış, bu 3 sefer yapılmış demektir. Şimdi yine gelelim teminat konusunda. 
Bir işin ihalesini yapılırken teminat istenir. Bu teminat ne olur? Bu teminat bellidir İhale Kanununda 
Kamu Kurumları nasıl ihale yapacağı şekilleri belirli ve teminat mektubu neler olacağını da açıklamışlar. 
Ya ilgili işverenin hesabına para yatırılır ve karşılığında makbuz, ibraz edilir. Ya da yine Bankaların 
teminat senediyle bu işi yapılır.  
SALONDAN: Ne zaman? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Şimdi Sayın Başkan, ben geçen gün de söyledim. Burada Değerli Arkadaşlar, 
gelirken yolda bir tane kırtasiyeye uğradık. Bunlar 50’lik koçanlar. Bir 15 lira falan verdik. Tanesi 
herhalde 10 kuruşa, 15 kuruşa geliyor. Şu seneti vererek altını da imzalayarak, bu şekilde Teminat 
Mektubu yerine geçmiştir Değerli Arkadaşlar. Ve bu şirketler geçmişte yaptıkları iş olsa, diyeceğiz ki; 
“Bu şirketler kardeşim geçmişi iyi, bunların bilançoları yüklü.” Hadi bir şekilde, bir şekilde kabul 
edilebilirdi. Ya da çek koçanı unuttum getirmeyi ya da bir çek koçanı. Geldi kendi şirketine ait çek 
koçanı bir yaprak keserek bu şekilde, teminat mektubu bu şekilde verilmiş. Şimdi Sayın Başkan, bir 
konuda… Bakın hem Örnekköy’de hem Çiğli’de. Çiğli’de hemen hemen 10 gün, 15 gün… Çiğli’de 
yapılan kooperatifle ilgili daha sonra geniş geniş konuşacağız da şu an sadece bir giriş olarak 
söyleyeyim. Oradaki işler verildikten sonra ki kooperatif, orada da kooperatif var. Tamam, böyle bir şey 
olmaz. Hemen 10 gün, 15 gün sonra bu kadar çok devirler başlar mı? Ve aynı şekilde Örnekköy... Çünkü 
neden devirler başladı? İlk önce üye sayısını fazla aldılar. Çünkü niye? İşte burada da yazıyor, İzmir 
Büyükşehir Belediyesi logosu altındaki olan bir kooperatif her zaman üye bulur. Dediğim gibi geçen gün 
de bir hafta içinde 2 bin, 3 bin, 5 bin, 10 bin üye bulur. Çünkü neden? İzmir Büyükşehir Belediyesine 
güveninden dolayı. Şimdi bu insanlar hemen devretmeye başladılar. Deviri… Vallahi ben sadece 
Çiğli’yle ilgili 15 tane ilan gördüm, bir günde. Hatta burada geçenlerde gösterdim o zaman. (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bir anda mı Murat Beyciğim? 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Çiğli’deki gibi, yani 
ilan gördüm. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bu 
konuyla ilgili başka belki bileceğiniz bir şey varsa söylersiniz. Değerli Arkadaşlarım, bu devirle ilgili 
neden… Bize gelen, özellikle buna söylenen üye.... Mesela ben gittim, Hüsnü BOZTEPE olarak 10 tane 
üyelik alıyorum. Fakat daha sonra 15-20 gün sonra zaten doluyor. Gidiyorsun diyorlar ki; “Yer kalmadı.” 
Ne yapıyorsunuz? 5 liraya aldığı şey 15 liraya satıyor. Bu olabilir. Niye olabilir? Şundan dolayı olabilir. 
Birisi alıyor, veriyor. Kendi aralarında. Kendi aralarında olabilir. Ama en başta sen 10 tane üyeliği 
yaparken haksızlık yapıyorsun. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Şimdi 10 kişi yapabilir. 1 kişi, 10 kişi üye olabilir. Kooperatife böyle bir şey yok Murat 
Beyciğim. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Nasıl?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Kooperatifte üyelik yok. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Üyelik yok mu? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Ortaklık var. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Üyelik var üyelik var, ortaklık değil. Üyelik işte o… Üyelik oluyor.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Sayın BOZTEPE siz Başkana doğru hitap edin. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Ben şimdi burada bir de kooperatif şeyini getirmeyeyim burada size.  
ÖZGÜR HIZAL: Ortaklık almış... 
HÜSNÜ BOZTEPE: Ortaklık, üyelik. Ne fark edecek? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Yani. O kadar çok da önemli değil. 10 tane ortaklık 
almış evet. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Sayın BOZTEPE. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Anonim Şirket gibi… Evet, Değerli Başkan’ım, şimdi Kooperatif konusunda 
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sanırım biraz sonra Hakan Bey özellikle tarımla ilgili yaptığınız çalışmaları söyleyecek. Özellikle 
devamlı söylüyorsun, “Engelleniyoruz.” Değerli Arkadaşlar, beni hiç ilgilendirmez... Cumhuriyet Halk 
Partisi’ndeki kongrelerde, delege seçimlerinde… Size de hayırlı olsun Bergama’ya taşınmışsınız.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Efendim? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Mavişehir’de delege olamayınca Mavişehir’de delege olamayınca Bergama’ya 
taşınmışsınız. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Allah aşkına… Şimdi, şimdi ben… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Orada Belediye Başkanı herhalde olacaksınız. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Ben her her Meclis Üyesi…  
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan… 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Bir dakika bir dakika…  
HÜSNÜ BOZTEPE: Şimdi, “Engelleniyoruz” dediğimiz zaman…  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Sayın BOZTEPE özür dilerim, çok özür dilerim. Her Meclis 
Üyesine yaptığımı size de yapacağım. Buyurun sürenize… Buyurun.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Şimdi, şimdi bütün İzmir’deki hemen hemen hepsini demeyeyim haksızlık olur. 
Birçok ilçesinde onlarca insan işe anlıyor. Onlarca işe alınarak delege seçimlerinde kongreler kazanmak 
için. Bakın Değerli Arkadaşlar, birçok belediyede birçok belediyede eğer ki 300 kişi, 400 çalışması 
gerekiyorsa her kongrede o insanları doldurarak belediyelerde 1500, 2000, 3000 kişi çalışıyor. Ve 
buradaki belediyeye maliyeti çok yüksek oluyor. Değerli Arkadaşlar, kimin malını bu kadar siz hoyratça 
harcayabilirsiniz? Bu konuda burada bir söylemek istiyorum. Sayın Başkan, yine burada geçen 
Başkanımız söyledi, ben de bir-iki bildiğim arkadaşları konuştum, Kooperatif Yöneticileri büyük bir 
mutlulukla buraya gelmek istiyorlar ve gelip konuşmak istiyorlar. Biz, evet biz, biz bekliyoruz. Hep 
bazıları, hepsi herhalde gelmek ister.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Hepsini buraya bekliyoruz Sayın Başkan’ım. Şimdi Sayın Başkan, yine bir konu 
daha söyleyeyim. Bir dakika sürer.... Siz benim bir dakikamı çalmıştınız sanırım.  
MURAT AYDIN: Evet çalmıştır. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Değerli Başkan, Değerli Başkan, şuraya lütfen bir zoomlar mısın? Bu önemli. 
Güzel kardeşim. Ama binayı görmesi lazım, çok güzel bak. Mimarisini… 
MURAT AYDIN: Biz görüyoruz. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Şimdi Değerli Arkadaşlar, bu Foça’da, şurada bir de… Evet, şu da yerleşim alanı. 
Sayın Başkan, bu Foça'da bir çevre katliamı var. Bunu da önümüzdeki günlerde ben inanıyorum ki Tunç 
Başkan da bu konuyla ilgili duyarlı olacaktır. Çünkü Seferihisar’daki buna benzer yapıları geçmişte 
mühürledik, birçoğunu yıkmaya başladık. Yani bazı arkadaşlarımız, bazı insanlarımız, vatandaşlarımız 
150-200 metre hobi bahçesini yapıp içinde bir ufacık bir şey yapıp bunların hepsini yerle bir ettik ki 
doğru da, etmemiz de lazım. Ama burada gördüğünüz gibi bu kenti yine aynı şekilde bu kooperatifçilikle 
ilgili arkadaşlarım da gene burada isimlerinin geçtiğini duyuyoruz. Bu konuda söylemek istiyorum. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Peki.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Evet, Sayın Başkan. Teşekkür ediyoruz.(11 dakika 14 saniye) 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın BOZTEPE’ye çok teşekkür ediyorum. Hakan Bey’e 
vereceğim sonra size vereyim. Hakan Bey buyurun, sonra siz. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Öncelikle 3 
yıl İzmir’de görev yapan Sayın Valimiz Yavuz Selim KÖŞGER’i İzmir’in hem depremini, hem 
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pandemisini, hem de yaşadığımız bütün o zorlukları bir Devlet Adamı edasıyla yönetmesinden dolayı 
İzmirliler adına teşekkür ediyoruz. Dün de kendisinin bir veda yemeği vardı. Tunç Bey de o yemeğe 
katılarak İzmirliler olarak bir bütünlük içerisinde, nezaket içerisinde Sayın Valimize uğurladık. Yeni 
gelen Valimizi de İzmir açısından yine devlet adamlarının gerektirdiği hassasiyette İzmir’in sorunlarına, 
mesleğine yaklaşım noktasında aynı hassasiyeti göstereceğinden eminiz. Yine ben, Cumhuriyet Halk 
Partisinin değerli Narlıdere Belediye Başkanı Sayın Ali ENGİN’in geçirdiği rahatsızlık ve tedavisinin 
olumlu sonuçlanmasından dolayı öncelikle Cumhuriyet Halk Parti Ailesine, önünde de şahsına geçmiş 
olsun dileklerimizi iletmek istiyoruz grup olarak. Ali Engin Bey hem siyasi tecrübesiyle hem de 
duruşuyla İzmir’in açısından sevilen, sayılan bir şahsiyettir. Bu anlamda tüm Grupları hastalığı üzmüştür 
ama tedavisi ve hızlı şekilde ayağa kalkması da tüm herkesi de sevindirmiştir. Sayın Başkan, 
geçtiğimiz… Şimdi bir taraftan da çok mutlu oldum. Yani bir taraftan AK Parti Hükümetlerinin 
yaptıkları ve yapamadıkları konusunda ders çalışmaya başlamışlar. Bu çok güzel bir şey, bizi de mutlu 
ediyor. Biz sizin gibi meselenin arkasına falan da saklanmayız. Sorduğunuz her soruya cevap da veririz. 
Mesela bizim sorduğumuz sorulara siz cevap vermiyorsunuz ama biz verme hassasiyetini gösteririz. 
Yani 35 projenin yaklaşık 20 tanesinin tamamlandığını ve tamamlanmaya yakında olduğunu raporunu da 
ben Sayın Cenap’a vereceğim. Süremden çok çalmak istemiyorum çünkü. Ancak, mesela devamı 
edilemeyen, ilerleyemeyen projelerin de arkasında İzmir Körfez Geçişi gibi, limanlar gibi, Özdere, 
Ürkmez Marinaları gibi olan yerlerde Büyükşehirin açtığı davaları, bilirkişilerin oralara verdikleri 
olumsuz raporları da tek tek kendisine vereceğim. Yani kendisini de çok severim ama maalesef şöyle bir 
hastalık var. Bazı bilgiler elde ediyorlar ama bilgiler içerisinde temsil ettikleri Büyükşehir Belediyesinin 
takındığı, negatif tavrı hep ıskalıyorlar. Yani, mesela bu kentin 1/100000’lik planları yapıldı. 
1/100000’lik planlarına bu kentin Büyükşehir Belediyesi itiraz etti. Yine daha hâlâ bugün görevde 
bulunan Kentsel… Mekânsal Planlama Genel Müdürümüzün Başkanlığında bir toplantı yapıldı, 104 
maddenin 100’ünde mutabakat sağlandı, davalardan geri çekilme noktasında imzalar atıldı; ama aradan 
geçen 10 yılda Cenap Bey imzasının arkasında durmayan bir Büyükşehir Belediyesi var. Doğal olarak 
Bakanlık, sizin itiraz ettiğiniz 104 maddenin 100’ünde düzeltme yaptı 1/100000’lik planlarda, siz 4 
madde ki kamu yatırımını ilgilendiren 4 alandı. Bununla ilgili her türlü adımı atan Bakanlığa karşılık siz, 
maalesef ne davaları geri çektiniz ne 1/25000’liklerinizi 1/100000’liğe uygun hale getirme noktası bir 
irade ortaya koydunuz. Sonra da kalkıp, “Engelleniyoruz” demeye nasıl yüz buluyorsunuz ben 
şaşırıyorum. Şimdi, bir trajikomik bir tiyatro oyunu izliyoruz son zamanlarda. Kooperatifçilik üzerinden 
başlayan ve çok başarılı olduğunu iddia ettiniz; ama artık mızrağın da çuvala sığmadığı ve maalesef 
maalesef hukukun hiçe sayıldığı, sözleşmelerin ortada dolaştığı bir durum. Şimdi Sayın Başkan, 
Pazartesi günkü Meclis’te dediler ki; “Biz kooperatifçilikte çok başarılıyız, tarımda başarılıyız.” Aynı 
zamanda bugün bahsettiğiniz, “Kentsel Dönüşümde de başarılıyız.” Sayın Başkan’ın kooperatifçe 
başarılıyız tarımda dediği Köy-Koop.  Yani Başkanının kim olduğu belli olan, 2019’da sadece 50 bin 
ciro yapıp, bugün 100 milyonlarca lira ciro yapan bir kooperatiften bahsediyoruz. Başkanın ve 
yönetiminin kim olduğu kamuoyu tarafından belli olan ve bilinen. O yüzden burada konuşmamda 
herhangi bir sakınca yok. Peki, böyle bir başarınız olması için demek ki böyle bir ilişki ağınız olması 
gerekiyor. Dönüyorum, kentsel dönüşümlü kooperatif modelimizde kim çıktı? Cumhuriyet Halk Partisi İl 
Başkanı çıktı. Yani peki şu an koordinatörlüğünü yaptığı, o dönem için Başkanlığını yaptığı bugün ise 
maalesef o dönemki ilişkiler üzerinde tek bir kelime açıklama yapmadığı ancak ortada mevzuatlar 
bakımından benim sorduğum ve cevap alamadığım... Bakınız, siz Adalet ve Kalkınma Partisi 
Hükümetlerinin ortaya koyduğu projelerle ilgili ne sorarsanız, “Yaptık ya da yapamadık” diye mertçe ve 
dürüstçe cevap alacaksınız. Ancak yapılamayanların altındaki maalesef Belediyemizin koyduğu tavırla 
ilgili belgeleri de vermekten çekinmeyeceğiz. Onları ümit ederim Bürokratlarınız nedenlerini size izah 
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edecek şekilde açıklarlar. Ancak, bizim gösterdiğimiz bu hassasiyete, gösterdiğimiz bu net tavra acaba 
siz kendi meselenize gösterebilecek misiniz? Ya da gösteriyor musunuz? Bakınız, ben Pazartesi günü 
Grup Başkan Vekilimi dinlerken üzülerek izledim. O kadar iç içe geçmiş, o kadar somut noktada hukuku 
çiğnemiş işlemler yapılmış ki ve dönüp de bunu bir başarı, model gibi İzmirliye sunmak İzmirlinin 
aklıyla dalga geçmekti. Çünkü niye? Bakınız, ilk Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığı kapatılırken 
maalesef Pazartesi günkü Meclis’te o Daire Başkanının, Başkanlık Tutanağını savunan Arkadaşlarımız, o 
Daire Başkanlığı kapanırken burada tek bir kelime etme cesareti gösteremediler. Ben o günkü Meclis 
görüntülerini izlediğimde Cumhuriyet Halk Partisi sıralarının yarısının boş olduğunu görüntülerde 
gördüm. Demek ki içinizde o günkü o kararı içine sindiremeyip, elini kaldırmak istemeyen 
arkadaşlarımız varmış ki o gün o Mecliste yoklarmış. Ancak o gün daha Pazartesi günü, “Bizim 
arkadaşlarımız tespit etti.” diyerek savunduğunuz arkadaşlarımızı 80 tane emekçi kardeşimizin 10 yıllık 
emeğini, çabasını hiçbir gerekçeniz olmadan Meclise ve Komisyona tek bir satır rapor sunmadan kapatan 
iradeye tek bir kelime etmeyenlerin ben sosyal demokrat anlayışını sorgularım. Bir diğer nokta da Sayın 
Başkan, o gün o tutanağı imzalayan arkadaşlarımız acaba bugün o görevi yapıyorlar mı? Bir de bunu 
sorgulasınlar. Yani Pazartesi günü kahraman ilan ettiğiniz, geçtiğimiz hafta maalesef kapattığınız ve 
cezalandırdığınız o insanlar, bugün o kooperatifin inşaatını denetleme heyetine var mı, yok mu? Bakın 
bu soruya cevap versinler, açık bir soru. Cenap Bey açık bir soru. Sizden bekliyorum Hani bizim 35 
projemizi irdelediniz ya lütfen, o günkü Denetleme Komisyonundaki 6 ya da 7 kişilik arkadaşlarımız bu 
gün aynı inşaatın Denetleme Komisyonunda görev alıyorlar mı, almıyorlar mı? Şimdi ben Sayın 
AYDIN’a o zaman sorduğum sorular vardı onu yöneltmiştim, cevap alamadım. Ben bu gün bir daha 
yöneltiyorum. Bir de şu, bakınız, o gün Grup Başkan Vekilimiz “Hukuki olan işlem” diye tanımladığı bu 
Meclisin, benim de Özgür Bey’in de, tüm Meclis Üyelerinin de oybirliği ile geçmiş İZBETON’la 
yaptığımız protokoldür. Bu protokol 6386 sayılı Kanunun 8. maddesindeki yetkilerle, yani sizin 
anlayışınızın “öcü” dediği, sizin anlayışınızın “rant” dediği Yasanın verdiği maddedeki yetkinizi 
kullanarak, bizim de desteğimizle, “Yeter ki bu kentte dönüşüm olsun.” diye önünü açtığımız bir 
sözleşmeydi. O sözleşmenin 21. maddesi… Bak çok açık, rica ediyorum. Hangi Cumhuriyet Halk Partili 
arkadaşım not alacaksa alsın. Erhan Ağabey alsın, Sinan Bey alsın, bana biri cevap versin. 21. maddede 
açık ve net diyor ki; “Bir alt taşeronlaşması yapacaksanız ilgili idareden yetki alacaksınız.” Şimdi 
soruyorum. İZBETON, Sayın İl Başkanınızın o gün Başkan olduğu kooperatifle yaptığı protokolle 
kaynaklı bir alt taşeron yetkisi almış mı, almamış mı? Çok basit bir soru ya. Bu soruyu bir aydır 
cevaplamıyorsunuz. Dönüyorum 27. madde, devirle ilgili. Yine diyor ki; “Devir yetkisi noktasında ilgili 
idareden yetki alırsınız.” Devirle ilgili yetki vermiş misiniz? O da yok. Şimdi başka bir şey daha 
söyleyeyim. Hukuksuzluk o kadar almış başını gidiyor ki zaten aynı adreste şirketi gösteriyorsunuz, 
kapatıyorsunuz.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ. 
HAKAN YILDIZ: İmzaladınız günde imzaladınız günde…  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Süreye hatırlatayım, buyurun… 
HAKAN YILDIZ: Süreye bakıyorum Sayın Başkan.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Biliyorum, biliyorum. 
HAKAN YILDIZ: İmzaladığınız günde imzaladığınız günde, yetkiniz yok, 7 gün sonra yetki 
alıyorsunuz. Yetki aldığınız gün Ticaret Sicil’de şirket değiştiriyorsunuz. Vay günüm nasıl bir iş-ilişki 
ağıdır bu yahu? Ve dönüyorum bakınız. Yapım İşleri Genel Şartnamesi der ki; Belediyelerde… Artık bu 
aralarda gözlerimiz de gitti Sayın Başkan. Şu gözlüğü de takayım Diyor ki ; “İşin tamamı alt yükleniciye 
yaptırılamayacağı gibi işin niteliğinden kaynaklanan sebeplerle veya teknik zorunluluklar nedeniyle 
ihale dükkânında farklı oranlar belirlenmesi durumu, ağır içki…” Öyle bir şey yok… Tek bir alt 
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yükleniciye yaptırılacak işin bölümlerin toplam bedeli sözleşmenin %30’nu, alt yükleniciye yaptırılacak 
işlerin toplam bedeli ise sözleşmesinin %50’sini geçemez.” Yahu açık, kanunda bu var. Zaten kanunsuz 
gidiyorsunuz da, yani idareden yetkiniz yok, kafanıza göre Heval Bey veriyor, dağıtıyor. Şenol Bey 
alıyor, o yanındakine veriyor, o diğer Genel Koordinatöre veriyor… Yani vallahi şaştık. Trajikomedi bir 
iş, ilişki. Sonra da biz kentsel dönüşümde kooperatifçilik modeli. Bu modelle Büyükşehiri 
batırıyorsunuz, batırıyorsunuz. Ve dönüyorum, Yapım İşleri Yönetmeliği’ne aykırı bir şekilde alt 
taşerona işi de veriyorsunuz. Yani neresinden tutsak bozuk, neresinden tutsak problemli bir ilişki ağı. 
Şimdi biz bunu sorduğumuz zaman, ben Sayın AYDIN’ın Grubumuza kazandırdığı bir ifade; “Gerçeğin 
ipine sarılalım.” Sayın AYDIN rica ediyoruz, gerçeğin ipine sarılın, 21. madde, 27. madde, bu taşeron 
sözleşmeleri, yapılan işler… Lütfen, elimizi vicdanımıza koyalım. Biz 2,5 yıl önce ilk bu yetkiyi verdik. 
Aradan 2 yıl sonra bu kooperatif meselesi çıktığında dedik ki şeffaflıktan bahsediyordu Sayın Tunç 
SOYER, “Tüm sözleşmeleri getirin.” dedik. 2 yıl boyunca bu sözleşmeler ilgili hiçbir kişiye gelmedi.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ toparlar mısınız? 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan en son şunu söyleyeyim, esasında ben 35 projenin ayrıntısına da 
girecektim. Yapılan işlere de girecektim ama Cuma’ya bırakıyorum. Çünkü çünkü burada çok açık, net 
söyleyeyim. Engellenen bir yer varsa sizin yönetim anlayışınızla İzmir’in yaşam kalitesidir. Engellenen 
bir yer varsa sizin beceriksizliğinizle ve sizin verdiğiniz itirazlarla ve Odalarla iş birliği yaparak açtığınız 
davalarla İzmir Körfez Projesidir, İzmir’in yat limanlarıdır, İzmir’in marinalarıdır… Bugüne kadar 
Hükümetimizin, Hükümetimizin herhangi bir Büyükşehir Belediyesinin projesine açtığı bir dava varsa 
buyursunlar, getirsinler. Ama siz 1/100000’likte… 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Tamamlayalım lütfen. 
HAKAN YILDIZ: İmzanızın arkasında durmayan bir anlayışı devam ettiğiniz müddetçe İzmir’in 
geleceğini engellemeye devam ediyorsunuz. Ben sorduğum sorulara ümit ederim, vicdan sahibi 
Cumhuriyet Halk Partisi Arkadaşlarımızdan bir yazılı cevap bize verirler ya da sözlü verirler.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkürler. 
HAKAN YILDIZ: Yetkisi olmayan işlere karışmanın bedelini bu Meclis ödeyecektir. Saygılar sunarım. 
(12 dakika 6 saniye) 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Teşekkür ederim. Sayın Hakan Şimşek arkadaşlar… 
SALONDAN: Cevap hakkı doğdu… 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Yok yok. Hakan ŞİMŞEK.  
SALONDAN: Cuma… Cuma konuşsun… 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Hakan Bey buyurun. 
HAKAN ŞİMŞEK: Sayın Başkan, Sayın Meclis çok Kıymetli İzmirliler, konu nasıl buralara geldi 
anlayabiliyorum. Pazartesi günü, Şakran’ın Arıtma Tesisi’yle ilgili bir gecikmeden bahsedince, 
arkadaşlar Büyükşehir Belediye Başkanımız görev edinmiş. Bazı arkadaşlara görev vermiş…(Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Böyle bir şey yok. 
HAKAN ŞİMŞEK: Ve hiç alakası olmayan… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) kendisi oradan söyledi, siz bakın. Kendisi oradan 
söyledi, “Arkadaşlar bu konuları konuşun” dedi. Büyükşehir Belediye Başkanımız Pazartesi günü… 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Hakan Bey devam edin.  
HAKAN ŞİMŞEK: Oradan oradan… 
MURAT AYDIN: Kendi kendine... 
HAKAN ŞİMŞEK: Meclis Üyelerine talimat verdi, açın, bakın.  
MURAT AYDIN: Kendi kendini konuşuyordu... 
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HAKAN ŞİMŞEK: Açın bakın. Açın bakın... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HAKAN ŞİMŞEK: Tamam. Tamam. Siz de kendi kendinize konuşun. Bazı şantiyelerin etrafında şu 
yazar, şantiye içerisini görmeyin diye; “Çevreye verdiğimiz rahatsızlıktan ötürü özür dileriz.” diye. Biz 
de herhalde Aliağa Mücavir Alanı sınırları içerisine etrafına Büyükşehir, “İzmir Büyükşehir Belediyesine 
işleri çok hızlı yapıp bitirdiğimiz için” hatta hatta “Büyükşehir Belediyesinin işlerini de Aliağa 
Belediyesi olarak yaptığımız için, Aliağa Halkına, Aliağa’da yaşayan 107 bin insana, doğru-dürüst, insan 
gibi değer verip hizmet yaptığımız için Büyükşehir Belediyesinden özür dileriz” diye herhalde Aliağa 
Mücavir Alanı sınırları içerisine bir yazı yazmamız gerekecek. Ne  hikmettir ki iki konuşmacı da hiç 
alakası olmayan konularla Aliağa'yı konuşur hale geldi. Ben de cevap vermek zorundayım. Birincisi, 
buradan yineliyorum, Eğer Şakran'ın arıtmasını yapamıyor iseniz devredin, hemen 6 ay içerisinde seçime 
kadar bitirelim, Aliağa Belediyesi olarak. Yapamıyorsanız devredin. Burada ben, Belediye Başkan 
Yardımcısı olarak bütün İzmir'e açık ve seçik olarak ilan ediyorum. Devredin bitirelim, kendimize o 
derece güveniyoruz. Burada çıktık Türkiye'de 103 gün, 10 saatte başlayıp bitirdiğimiz battı çıktıdan 
halkın tabiriyle bahsettik. Şu anda insanlar oradan geçiyor. Geçerken de hafta sonu ben Turgutlu'da, 
Aliağa Futbol Kulübümüz 3. lige çıktı, hazırlık maçında Turgutluspor'la maç yapıyorduk. Orada bir 
büyüğümüz dedi ki; “Aliağa nasıl olmuş” demiş, “Ben Çanakkale'den geçerken gece oradan geçtim, 
müthiş bir şehir olmuş.” Hiç tanımadığım bir ağabeyimiz. Peki, konuyu dağıtmayalım. Aliağa neler 
yapıyor? Cüruf dağları, 1978 yılında, ben 11 yaşındayken, Bakanlar Kurulu Kararıyla Aliağa, “Ağır 
Sanayi Bölgesi” ilan edilmiş. Burada bizim bir dahlimiz yok. Yaşayan bir vatandaşız, devletin 
politikası… O zamanlar altyapısı olmadan orada demir çelik fabrikaları teker teker kurulmaya başlamış. 
Gelinmiş bu zamana biz hâlâ mücadele ediyoruz. Orada bahsedilen izabelerin, çelik fabrikalarının 
atıklarından kaynaklı cüruf dağları var. Bunlara izin veren Büyükşehir Belediyesi, ruhsat veren, Çevre 
Şehircilik İl Müdürlükleri beraber sorumluluk alanları. İlçe Belediyesi olarak, İlçe Belediyesi olarak 
orada herhangi bir yaptırım gücümüz yok. Ben, geçen senelerde burada dedim ki; “Büyükşehir 
Belediyesinin yetkililerinin 10’da 1’i bizde olsun gelin, görün orası ne hale geliyor.” Peki, iki seçenek 
var bunu yapmak için. Ya demir çelik sanayi üretiminden vazgeçeceğiz ülke olarak. Böyle bir yolu 
benimseyeceğiz. Bundan doğan atıklar oluşmayacak ya da gelişmiş ülkelerde bu atıklar nasıl bertaraf 
ediliyorsa, nasıl depolanıyorsa o yöntemlerle, yeniden depolama alanları kurularak ve sıkı denetlenerek 
bunları oluşturmamız lazım. İki seçenek var. Bundan ya bu tarafı seçeceksiniz ya bu tarafı seçeceksiniz. 
Orada onlarca yıldır üretim yapan, devlet politikasından demir çeliği kaldırırsanız tamamıyla yeni atık 
cüruf dağlarının oluşmasını engellersiniz. Bu bir seçenektir ya da üretime devam edersiniz, yeni 
depolama alanlarının mevcut teknolojik şartlarda dünya üzerinde nasıl yapılıyorsa onu da sıkı 
denetleyerek o şekilde depolayıp, bertaraf edersiniz. Peki, bunun olumsuz, mevcut olan olumsuz 
etkilerini nasıl yok edersiniz? Bu zamana kadar gelmiş… Bir çalıştırma çalışma yaptırmıştım ben hiç bu 
konulara gireceğimizi düşünmeden, cebimde biriktirdiğim bir konu. Biraz evvel de dışarı çıktığımda 
aracımdan o dosyayı almaya gittim. Erhan Bey'in, hastaneyle ilgili bir şeyler söylemiş. Ben tabii ki tam 
dinlemediğim için yanlış da cevap vermek istemiyorum. Cuma günü gerekli cevabı veririm. Eğer onunla 
ilgili bir eleştirisi var ise. Neyi araştırdım? Araştırdığımız şey şu; bir yetişkin ağaç dünya literatüründe, 
yetişkin bir ağaç, 13 ton zehirli gazı, absorbe edebiliyor bilimsel raporlarda, yetişkin bir ağaç, yıllık. 30 
ton da temiz havayı atmosfere veriyor. Peki, bu böyleyse şuradan ben size hemen bunu göstereyim. 
Şöyle, biraz evet. Biraz daha yakınlaştırırsan bu biraz ince, şeyler de değil. 13 ton zehirli gazı, bir 
yetişkin ağaç içerisine alıyor, 30 ton temiz havayı atmosfere veriyor. 2022’nin başına kadar, 2014’ten 
2022 yılının başına kadar 57 bin 393 adet yetişkin ağacı bu olumsuz hava etkilerinden kurtulmak için 
Aliağa'nın değişik bölgelerine, Aliağa Belediyesi olarak dikmişiz. 57 bin 393 tane yetişkin ağaç, çalıdan, 
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bitkiden, çiçekten, ottan, böcekten bahsetmiyorum. Peki, bu bize neyi veriyor? Bu bize Aliağa'nın 
nüfusunu düşündüğünüzde, 107 bin düşündüğünüzde yıllık 746 bin 109 ton zehirli havayı, sizin 
bahsettiğiniz o tonlarca filtrelerde eritmesi gereken zehirli havayı absorbe ediyor. Ve 1 milyon 720 bin 
799 ton temiz havayı atmosfere veriyor. Peki, yetişkin bir ağaç ürettiği bu temiz havanın, bir ağaç bir 
yılda 17 kişinin, 17 yetişkin insanın tüketeceği oksijeni atmosfere bir ağaç, 17 yetişkin insanın tüketeceği 
oksijeni atmosfere veriyor. Bir insan da yılda 9,5 ton oksijen tüketiyor. Bu hesaba göre biz 2021 yılı 
sonuna kadar Aliağa'ya diktiğimiz 57 bin 393 ağaçtan, yaklaşık 181 bin nüfusun temiz hava soluyacak 
kadar yetişkin ağaç dikmişiz. Peki, bu ağaçlar dikilmiş ama bu ağaçlar da belli bir kayba uğruyor. 
Uğradığı  kayıp ne? Bazen insanın geri kullanımı için kartondur, ambalajdır, kağıt gibi vesaire ihtiyaçları 
için yıllık bir insan için 7 ağaç kesiliyor. İşte burada bu kesimlerin engellenmesi için demek ki geri 
kazanım teknolojilerine daha fazla önem vermemiz gerekiyor. Bunu daha önce hazırlatmıştım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK, toparlarsan… 
HAKAN ŞİMŞEK: Süreme bakıyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Biliyorum.  
HAKAN ŞİMŞEK: Süreme bakıyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ben uyardım sadece, devam edin. 
HAKAN ŞİMŞEK: Netice itibarıyla Aliağa her projesiyle, her yaptığı eylemle İzmir'e, Ege Bölgesi'ne, 
Türkiye'ye örnek oluyor. Bundan rahatsız olmayın, mümkünse örnek alın. Ben hiç hicap da duymam 
yani. Muhalefet ittifaka tabidir. Marifetli bir şey varsa bunu alkışlayın. Şu yöntemi de 
benimseyebilirsiniz hiç fark etmez. Ayaklarımıza istediğiniz kadar ağırlık bağlayın. İstediğiniz kadar 
istediğiniz yere şikâyet edin, istediğiniz engeli koyun. Biz yine en hızlısıyla koşmaya ve o en hızlıyı 
geçmeye hazırız o güce sahibiz, o güce muktediriz. Eğer söyleyecek bir şeyiniz varsa Aliağa'yla ilgili, 
gelin Aliağa'da hep beraber konuşalım. Teşekkür ediyorum. (9 dakika, 51 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Sayın ŞİMŞEK’e çok teşekkür ederim. Sayın AYDIN… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tabii… Sayın AYDIN, 
isterseniz önce Aliağa Meclis Üyemize… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Buyurun Sedat Bey, buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hakan Bey de istiyor, peki. Önce Sedat Bey’e söz 
vereyim, sonra Hakan size söz vereyim, sonra Grup Başkan Vekilimize… Buyurun. 
SEDAT SARI: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Değerli İzmirliler sizleri saygıyla 
selamlıyorum. Hakan Bey’in dediği gibi, Hakan ŞİMŞEK tabii ki konu buraya nasıl geldi o anlamış, ben 
de anladım tabii ki. Muhtemelen yerel seçimler yaklaşıyor ve birtakım güzellemelere tekrar başladı 
Hakan Bey. Şimdi cürufla alakalı yanlış bir noktaya doğru gidiyor konuşmalar. Ben o bölgede 
doğmadım; ama 5-6 yaşımdan beri o bölgede yaşayan bir Meclis Üyesi olarak kısa bir bilgilendirme 
yapayım. Burada sanki Büyükşehir Belediyesi oradaki tesislere, işletmelere, “cüruf üretin” diye ruhsat 
veriyormuş gibi bir algıya geliyor mesele. Burada zaten bir proses var. Bu proses demir çelik ürünleri 
üretiyor. Üretimin en sonunda atık olarak cüruf ortaya çıkıyor. Dolayısıyla bu cürufun depolanmasıyla 
alakalı bir yer tespiti ve buraya ruhsat vermesi söz konusu Büyükşehir Belediyesinin. Yani esasında 
orada proses sırasında ortaya çıkan birçok zehirli madde ve Erhan Bey'in anlattığı gibi çok sayıda 
tehlikeli, kanserojen maddenin üretildiği proseslerden sonra bir atık olarak cüruf söz konusu. Şimdi bu 
prosesler eğer çalışıyorsa bu cürufun da bir yere konulması lazım. Dolayısıyla işin hülasasına ruhsat 
veren Büyükşehir Belediyesini burada suçlu gibi göstermek işin anlamsız tarafı, üretime izin vereceksin; 
ama ortaya çıkan cürufla alakalı buna herhangi bir noktaya depolamayasın diye buna bir yasak getirmeye 
çalışacaksın. Bu mümkün değil, bu konuyu çarpıtmak gibi bir şey. Burada Büyükşehrin dâhili en son 
konuşulacak mesele, bunu bir kere tespit etmekte fayda var. Onun haricinde inşaat faaliyetlerinden 
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bahsetti Hakan Bey. Öncelikle şunu söyleyeyim. Meslek Hastalıkları Hastanesi, temeli atıldığında temel 
diye yutturulan şey yaklaşık 10 metrekare düz bir zemin üzerine bir mikser beton dökülmesinden ibaretti. 
Yani bir yandan, “Çok kısa sürede çok büyük işler yapıyoruz.” diye ifade ediliyor; ama böyle bir temel 
orada Aliağa gördü ve Devlet Töreniyle yapıldı bu temel atma olayı ve 1 senede bitirilecek olan hastane 
bugün 4,5 sene oldu, halen inşaat aşamasında, halen bitmemiş durumda. Dolayısıyla sanki her şey 
mükemmelmiş gibi anlatılıyor, hiç alakası yok. İşin aslı bu. Bununla beraber ağaçların, dikilen ağaçların 
çevrenin kirliliğini azaltılması noktasındaki etkisinden bahsetti Hakan Bey. Buradan şunu da anlamak 
gerekiyor. Demek ki bu kadar ağaç dikildiğine göre Aliağa’da çevre kirliliği yok. Oysa Bakanlığın ölçüm 
sisteminden takip edebiliriz ne kadar kirlilik olduğunu. Bir de orada yaşayan insanlar olarak görüyoruz ki 
zaman zaman nefes almakta zorlanıyoruz. Madem bu kadar ağaç dikildi ve madem bu kadar ağaç 
buranın kirliliğini temizleme noktasında olağanüstü bir fayda gösterdi, biz neden orada soluma 
noktasında zorluk çekiyoruz? Bu da ayrı bir durum. Esas söylemem gereken şu Sayın Başkan. Bu 
noktada biz Aliağa'da yaşayan insanlar olarak, özellikle Şakran Bölgesinde yaşayan insanlar olarak çok 
ciddi bir kanalizasyon ve arıtma tesisi sıkıntısı çekiyoruz. Şimdi Aliağa Belediyesinin Başkan Yardımcısı 
burada bir beyanda bulundu, taahhütte bulundu. “Bize yetki verin, yapalım.” Tabii ki İzmir Büyükşehir 
Belediyesi bu arıtma sistemini, bu kanalizasyon şebekesini yapacak güçtedir, yetkinliktedir. Dolayısıyla 
burada bir artık farz ortaya çıktı ya seçime kadar İzmir Büyükşehir Belediyesi bunu bitirecek ya da 
yarından tezi yok ki bu asla tabii ki tasvip etmiyorum, Aliağa Belediyesine yetki devrinde bulunacak. 
Dolayısıyla eğer seçime kadar bu arıtma tesisi bitirilmezse bizim için hem orada yaşayan insanlar için 
çok büyük bir sıkıntı, ıstırap olur hem de işin siyasi tarafı ciddi bir mahcubiyet söz konusu olur. Bunu 
özellikle vurgulamak için söz aldım Sayın Başkan. Burada yarından tezi yok, bir planlama yapılsın. Ya 
İzmir Büyükşehir Belediyesi bunu seçime kadar bitirsin ya da Aliağa Belediyesinin bu teklifini kabul 
etsin. Çünkü Aliağa Belediyesi çok defa yetkisi olmadığı halde Aliağa'da bir takım işler yaptı. Bazılarını 
yarım bıraktı. Mesela Güzelhisar Caddesi gibi… Dolayısıyla madem böyle bir açık beyan var bunu 
değerlendirmekte fayda var Sayın Başkan. Saygılar sunuyorum, teşekkür ediyorum. (4 dakika, 23 
saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Sedat Bey'e teşekkür ederim. Hakan Bey, buyurun. 
HAKAN BARÇIN: Teşekkürler Başkan’ım. Vallahi ben konuşmak istemedim bu konuda ama yani artık 
mecbur kaldım. Hele hele Hakan Bey şey deyince; “Bizim orada hiç verdiğimiz ruhsat yok.” deyince, 
orada çalışan, Aliağa sınırları içindeki cüruf alanının bertaraf tesisinin kim vermiş acaba ruhsatını, çok 
merak ediyorum. Bir araştırsın, iyi bilmiyor anlaşılan. Bir de ben şöyle söyleyeyim; bir mağdur, bir 
Foçalı Meclis Üyesi olarak, 2009 yılından beridir biz bu cüruf alanıyla uğraşıyoruz. Hiç de kendilerini 
görmedim hiçbir yerde. Herhangi bir Aliağalı'yı da görmedim. 2009 yılındaki cüruf alanının fiiliyat 
olarak hiçbir ruhsat olmadan bu cüruf, cüruf üreten tesislerin fiili bir durum yaratarak Foça ormanlarına 
dökmesiyle başladı bu olay. Hem de yani rastgele ya da işte kendi satın aldıkları bir yerlere ve daha 
sonra bunun regüle edilmesi anlamında bir mecburiyet sonrası bunlar planlara işlendi ve bir şekilde 
ruhsat verildi. Fakat hani biz hiç bu işin hiç dâhili olmayan bir Foça hiç dâhili olmayan bir, o canım, 
güzelim, Gölyüzü mevkii, Ilıpınarlılar, orman köylüleri acaba ne diyor Hakan Bey'in bu söylediklerine 
çok merak ediyorum. 2016 yılında binlerce kişi toplandı orman köylüleri, o bir sürü yerden insanlar geldi 
2016 yılında hiç merak etti mi acaba orada bu insanlar ne iş yapıyordu diye. Ayrıca bu kadar Aliağa 
tertemiz, mükemmel bir yerde biz neden Sağlık Bakanlığının ya da Çevre Şehircilik Bakanlığının 
ölçümleri hiç buralarda yapılamıyor, alamıyoruz biz bu değerleri? Maalesef bütün her yerde yapılıyor bu 
ölçümler, maalesef ama o bölge sanki böyle bir şekilde karartılmış bölge ve belki de ilk defa Büyükşehir 
Belediye Meclisi olarak biz orada bir Ege Üniversitesi ve TÜBİTAK'a 1,5 yılı aşkın, 1 yıl hazırlanma ve 
1,5 yılı da uygulama olarak, 2,5 yıl boyunca bir rapor çıktığında burada en çok itiraz eden bu bilimsel 
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raporlara Hakan Bey’di. Hangi saikle acaba onlara, raporlara karşı çıktı? Bunları da çok ediyorum. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hakan Bey, Hakan Bey…(Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HAKAN BARÇIN: Ben, bakın… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir dakika… 
HAKAN BARÇIN: Bakın, izin verin… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞİMŞEK…  
HAKAN BARÇIN: İzin verin, izin verin, biz kimsenin lafını kesmiyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın BARÇIN, devam edin. 
HAKAN BARÇIN: Burada, burada bakın iş, iş bu sanayiye, iş bu… Sevgili Kemal ANADOL’un dediği 
gibi “Sanayileşmek, enayileşmek değildir.” Her sanayi kuruluşu ne yaparsa yapsın doğru değildir. Önce 
insan, önce doğa olmalıdır. Bir kere de bunları işitelim şu Aliağalı Meclis Üyemizden. Teşekkür ederim. 
( 3 dakika, 8 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Çok teşekkür ederim. Sayın AYDIN buyurun. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet.  
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
MURAT AYDIN: Hüsnü Bey izin verirse Meclisi Sayın ÖZUSLU yönettiği için süremi de herhalde o 
belirleyecektir.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, buyurun.  
MURAT AYDIN: Şimdi bu kadar şey söylendi. Ben de birkaç şey söyleyeyim. Şimdi Hüsnü Bey'in 
vermediği rakamları söyleyeyim. Kendisi ısrarla rakam vermiyor ya, söyleyeyim. 1 Şubat 2022 tarihinde 
imzalanan, kooperatifle imzalanan sözleşmeye göre inşaatın bedeli 260 milyon 797 bin lira. 60 bin 
metrekarenin üzerinde bir inşaat yapılacağına göre o tarih itibarıyla inşaatın metrekare fiyatı 5 bin 90 lira 
Bu fiyatı bugün 16 Ağustos 2023’e uyarladığımız zaman… Teşekkür ederim. Bu maliyet 9 bin 518 liraya 
geliyor. Hani “Fahiş fahiş” dediniz ya, 9 bin 518 lira inşaatın bugünkü metrekare fiyatı. Peki, Çevre 
Şehircilik Bakanlığı, Resmi Gazete’de 12 Ağustos'ta tebliğine göre yaklaşık birim maliyeti konut 
yapılarında nedir metrekare? 12 bin 450 lirayla, 13 bin 800 lira. TOKİ, hani yuvarlak rakamı söyleyeyim. 
16 bin lira civarında rakam veriyor. Örnekköy'de yapılan ne? 9 bin 518 lira, yani “fahiş” dediğiniz şeyin 
rakamını söylememekte ısrar ediyorsunuz, ben vereyim. Değerli Meclis Üyeleri, Friedrich Nietzsche, 
“Amor Fati” diye bir kavram ortaya atar; “Kaderini sev. Olan her şeyi sev, olanı olduğu gibi 
kabullenerek sev; ama olanla yetinme ve olanı değiştirmek için mücadele et.” İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, Merkezi İktidarın yaptığı her şeye rağmen İzmir'e biçmeye çalıştığı kaderi değiştirmek için 
var gücüyle çalışmaya devam ediyor, edecek de. Katı atık bertaraf meselesi bu şehirde bir süredir 
konuşuluyor. Hani yapay gündem oluşturmak için önce bir yere haber yaptırıp, sonra bu konuya bir daha 
getirip sonra Meclise getirilen şekilde gündem değil, apaçık insanların hayatındaki bir gündemden 
bahsediyorum. İzmir Büyükşehir Belediyesi katı atık bertarafıyla ilgili Çevre Şehircilik Bakanlığıyla 
birlikte, Çevre Şehircilik Bakanlığı tarafından da onaylanan bir plan hazırladı 2018 yılında; Entegre Atık 
Yönetim Planı. Sayın Meclis Üyesi diyor ki; “Efendim bunu 30 yere dağıtın. Her yeri de şimdiden 
belirleyin. Böyle olursa güzel olur.” diyor. Vallahi katı atık bertaraf yönetimiyle ilgili bilim böyle 
demiyor. Mevzuat da böyle demiyor. Çevre Bakanlığı da böyle demiyor. Diyor ki Çevre Bakanlığı; 
“Senin 5 bölge için planladığın katı atık yönetim planını doğru buluyorum.” diyor. İstanbul, günde 17 bin 
ton çöp üreten İstanbul bunu 3 tesiste bertaraf ediyor. Böyle 30 ilçesine filan yaymıyor. Ankara bunu 2 
tesiste bertaraf ediyor. Şimdi hani bir fikir sizin zihninizde güzel durabilir; ama bu fikrin bir altı olur. 
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Başka, Atık Yönetim Yönetmeliği Genel İlkeler 5. maddesi; “Taşıma mesafesi göz önünde 
bulundurularak en geniş bölgenin faydalanabileceği şekilde bölgesel şekilde düzenlenir.” diyor. Şimdi 
bunları bir kenara bırakıp, “Öyle yaparsanız iyi olur, böyle yaparsanız, destek veririz, öyle yaparsanız biz 
size karşı çıkarız.” Demeyin. Biz kaderimizi seviyoruz; ama bununla mücadele edeceğiz. Çok şükür siz 
de madem gerçeğin ipine sarılmaya karar verdiniz. Hep beraber gerçeğin ipine sarılmaya devam edelim. 
Bergama ve Ödemiş başarıyla yürütülüyor. Çünkü 2018 Katı Atık Yönetim Planı’nda Çevre Şehircilik 
Bakanlığıyla birlikte yapılan, onların da onayladığı plan gereğince o bölgelerin nüfus yoğunluğu gelecek 
perspektiflerine uygun bir kapasiteyle bir işletme başlatıldı. Hatırlayın o zaman, Bergama ve Ödemiş için 
de, “Burası ‘Çöp Kent’ olacak.” dediniz, olmadı. Ankara'da, İstanbul'da 25 yıl yönettiğiniz şehirler… 
Sizin tarafınızdan yapılan, doğru şekilde yapılan atık yönetim tesisleri de o bölgeleri çöp kent yapmadı, 
yapmadı. Bizim için de böyle. Şimdi Sayın Meclis Üyesi diyor ki; “Menderes şöyle olacak.” Değerli 
Arkadaşlar, İzmir Halkının günlük ürettiği çöp kapasitesi yaklaşık 5 bin ton ve bu çöpü bertaraf etme 
yükümlülüğü İzmir Büyükşehir Belediyesinin. Çöpün bertaraf edileceği yerleri belirleme, denetleme ve 
işleyişini takip etme yükümlülüğü de Merkezi Hükümetin, Bakanlığın. Bu bir işbirliğidir. İlçe toplar, 
Büyükşehir bertaraf eder, Bakanlık yer gösterir, bertaraf eder. Şimdi İzmir'e bu kadar kötü bakmayın. 
İzmir'in çöpünü bertaraf ettirmeyerek İzmir Büyükşehir Belediyesini başarısız göstermeye çalışmak saf 
kötülüktür, saf kötülüktür. Bunu İzmir Halkına yapmayın. Diyorsunuz ki; “İzmir Büyükşehir Belediyesi 
başka yerler belirledi de biz bir şey… Yani buna izin vermedik mi?” Sayayım; 2012 yılında Torbalı 
Taşkesik, reddettiniz. 2007 yılı Torbalı Uyuzdere, MTA tarafından reddedildi. Urla Yarımada, İYTE 
Rektörlüğü tarafından reddedildi. Urla Uzunkuyu Taşocağı, kullanma talebimiz reddedildi. “Mevcut Atık 
Yönetim Tesislerimizin yükünü biraz azaltalım. Bahçe ve park atıklarını buralara göndermeyelim. 
Buradan gübre üretelim” diye Çeşme'de bir talepte bulunduk, reddedildi. Diğeriyle ilgili süreç hâlâ 
devam ediyor. Bakalım ne olacak? Menemen Yanık’taki iki parsel reddedildi. “Tire vahşi depolama 
alanının rehabilitasyonunu sağlayalım. Bakiye atık depolama alanını düzenleyelim.” dedik. ÇED sürecini 
tamamladık. 7 aydır, tam 7 aydır Çevre Şehircilik Bakanlığında bekliyor. Bergama, bir tesisimiz var, 
başladık. İzinli alan, bütün izinleri tamam kapasitesi de var, kapasitesinin altındayız, “Burada depolama 
alanı için yeni lot yapalım.” dedik. Bu talebimiz de izinlerin olmasına rağmen reddedildi. Menderes 
Gölovası… Uzun uzun anlatacağım. Değerli Arkadaşlar, Sevgili İzmirliler bakın, “nelerle uğraşıyoruz ve 
buna rağmen, buna rağmen bu İzmir'e hizmet etmek için çabamızı nasıl sürdürüyoruz”u anlatmaya 
çalışacağım. O yüzden Amor Fati’yle başladım. Menderes Gölovası bölgesi. İl Tarım Müdürlüğüne yazı 
yazıldı. Bütün o süreçlerdeki diğer kurumlarda olduğu gibi. İl Tarım Müdürlüğü, Arkadaşlarımız diyor 
ya, “Bu bir ön rapordur.” diyor. 4 Haziran 2020, diyor ki Müdürlük; “İstediğiniz yer, Orman Kanunu 
kapsamındadır.” ki Orman Bakanlığı'ndan Orman Müdürlüğü tarafından izni olumlu görüş verilmiştir. 
“Orman Kanunu kapsamında alanlar içinde yer aldığı için 5403 sayılı Toprak Koruma Kanunu ve Toprak 
Koruma ve Arazi Kullanım Kanunu gereğince benim görev alanımda değildir. Bu yüzden 
Müdürlüğümüzce yapılacak bir işlem yoktur.” diyor, 2020 yılının Haziran ayında. 2022 yılının Şubat 
ayında İl Tarım Müdürlüğü birden görevini genişletiyor ve diyor ki; “Proje, zeytinciliğin ıslahı ve 
yabanilerin aşılattırması hakkında kanun 20. maddesi kapsamındadır, bu nedenle burayı uygun 
bulmuyorum diyor.” O bölgede zeytinlik yok, orası orman bölgesi. O bölgeye 3 kilometreden daha kısa 
bir alanda bir zeytinlik olduğunu ve zeytinciliğin çok önemli olduğunu söylüyor Tarım Bakanlığı. Hani 
şu Bergama'da zeytinlikleri söken Tarım Bakanlığı. Hani şu Akbelen'de maden ruhsatı vermek için 
ağaçları kesen Bakanlık. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN, 9 dakika oldu, buyurun. 
MURAT AYDIN: Bu konudaki, bu bölgenin uygun olup olmadığı yargısal olarak da tartışıldı. Çünkü 
Menderes'le ilgili bölgede Mahalli Çevre Kurulu, Uygunluk Raporu kararı verdi. Bu karara karşı dava 
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açıldı. Dediler ki; “Burada çöp entegre atık tesisi yapılamaz.” diye insanlar dava açtı, hukuka gitti. Biz 
kimseye niye dava açıyorsunuz demeyiz arkadaşlar ve mahkeme, İzmir 5. İdare Mahkemesi aldığı 
bilirkişi raporlarıyla bu bölgenin Entegre Atık Tesisi yapılmasına uygun olduğuna dair karar verdi ve 
İzmir 7. İdari Dava Dairesi, yani İstinaf Mahkemesi de bu kararı onayladı. O zeytin meselesi de orada 
tartışıldı; ama şimdi biz Tarım Müdürlüğünün görüşüyle karşı karşıyayız. Bu neye mal oluyor? İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin sürdürdüğü ÇED süreci bu yüzden tıkanmış durumda ve sanırım bu ayın 
24’ünde ÇED süreci boşa çıkıyor, süresi doluyor. Şimdi bunu İzmir'e yapmayın. 3-5 oy fazla alacaksınız 
diye İzmirlinin hakkını yemeyin. Sayın BOZTEPE burada, Çiğli ve Harmandalı konusunda en çok 
konuşan kendisidir bir Çiğlili olarak. Şimdi Sayın BOZTEPE söylesin. Desin ki, “Menderes Atık Tesisi 
yanlıştır” desin. “Çiğli'ye Harmandalı'ya devam edin” desin, “Devam edin” desin. Şimdi Değerli 
Arkadaşlar, en üst standartta çevreye duyarlı tesisler kurulduğunu biliyoruz biz, Bakanlık da biliyor, AK 
Parti de biliyor. Çünkü İstanbul ve Ankara'da benzerini kurdular. Kendileri yaptılar bunu. Şimdi İzmir'e 
geldiği zaman bu hırs, bu kötülük neden? Nedeni açık. İzmir Halkına diyorlar ki, sen bu siyasi tercihini 
yaptıkça ben senin önüne bu hizmetlerin getirilmesini engelleyeceğim. Bu partizanca bir tutumdur, bu 
partizanca bir kötülüktür. Çıkar buraya dersiniz ki; “Biz kötülük yapmıyoruz” dersiniz. Değerli Meclis 
Üyeleri, Sayın Başkan’ım…  
ERHAN ÇALIŞKAN: Süre yok mu Başkan’ım? 
MURAT AYDIN: Yok efendim süre.  
SALONDAN: Nasıl yok? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir dakika, bir dakika, bir dakika... 
MURAT AYDIN: Siz mi yöneteceksiniz Meclisi? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Siz mi yöneteceksiniz Meclisi? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: İkide birde Sayın Başkan’ı siz mi uyaracaksınız? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN, Sayın AYDIN, bir dakika… Arkadaşlar bakın… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bir dakika.  
MURAT AYDIN: Siz mi yöneteceksiniz Meclisi? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN, bir dakika… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sayın AYDIN, bir dakika… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MURAT AYDIN: O zaman o söyleyecek.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN, bir dakika… Arkadaşlar bir dakika, Arkadaşlar bir 
dakika… Arkadaşlar, bakın… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Biliyorum. Dün 18 dakika konuştu, Pazartesi günü Özgür Arkadaşımız. Şunu söylemeye 
çalışıyorum, Grup Başkan Vekillerine… Özür dilerim 20 dakika. Daha önce 22 dakika 22 saniye bende 
rekoru vardı yine. Gündem Dışı’ndan bahsediyorum bakın, kayıtlar orada. Şimdi söylemek istediğim 
nokta şu; Grup Başkan Vekili Arkadaşlarımıza ben, Meclisi yöneten bir arkadaşınız olarak ciddi bir 
tolerans gösteriyorum. Grup Başkan Vekili Arkadaşlarımıza; ama yapmam gereği olarak da tüm 
arkadaşlarımıza yaptığım gibi süre konusunda da uyarıyorum; ama hiç kimsenin de sözünü kesmedik. 
Bugün de kesmedik, uyardık. Dolayısıyla Sayın AYDIN sözüne devam etsin, söylesin, söylenecek şeyler 
varsa, Özgür Bey de söz aldığında aynı şekilde davranacağım. Çünkü bakın “Gündem Dışı” dediğimiz 
şey; evet, bugün 12 arkadaşımız şu ana kadar görüştü, Gündem Dışı’nın nasıl, ne şekilde yönetileceğini 
hepiniz benden daha iyi biliyorsunuz. Bunu tekrar etmek istemiyorum. Yani sürede de gerçekten 
istenilen kadar süre kullandı. Bazı arkadaşlarımız 3 dakikada, bazıları 4 dakikada, bazısı 10 dakikada, 11 
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dakikada, 13 dakikada Sayın Cenap Bey de 14 dakikada… İkisini ben yedim, 12 dakikada bitirdiler. 
Yani sözlerini de söylediler aslında. Yoksa şöyle de diyebiliriz bakın, uzatıyorum özür dilerim AYDIN; 
ama şöyle… Söz sınırsız arkadaşlar. Herkes konuşsun sabaha kadar. Mümkün mü? Mümkün. Değil 
mümkün yahu. Onun için sözün söylenmesi esastır; ama bir çerçeve içinde söylenmesi esastır. Bir 
Yönetmelik bunun için konulmuştur. Bana da bu dengeyi gözeterek demokratik bir şekilde Meclisin bu 
görevini yerine getirme görevi verilmiştir, bu kadar. Sayın AYDIN, çok özür dilerim, buyurun.  
MURAT AYDIN: Teşekkür ederim Sayın Başkan. Değerli Arkadaşlar, İzmir Büyükşehir Belediyesi, 
Çiğli, Harmandalı atık sahasını kapatmak için yıllardır çırpınıyor. İzmir Büyükşehir Belediyesi hiçbir 
zaman Çiğli'yi sürdürmek isteğini dile getirmedi. Şunu basitçe söyledi; “Bu çöpü aktarabileceğimiz 
başka bir alana ihtiyacımız var. Bu alanı edinmek için yıllardır uğraşıyoruz. Bu alanı almamamız için 
bütün engelleri ortaya koyuyorlar. Biz o yüzden Çiğli'ye gidiyoruz.” Şimdi oluşan hukuki durum 
karşısında İzmir Büyükşehir Belediyesi Atık Yönetimini revize etti ve dedi ki mahkeme kararından 
sonra; “Kuzeydeki heyelan riski olan bölgede atık almayacak, tesisin diğer bölümlerine alınan atıklar 
azaltılacak ve atıkların bir kısmı Bergama ve Ödemiş'e yönlendirilecek.” Bunun gereğini yapacağız; ama 
bu şuna mal oluyor. İzmir Halkının yıllık 110 milyon lirası, yaklaşık 110 milyon lirası bu yüzden boşa 
gitmiş olacak. Bu İzmir Halkının parasıdır. Bu 110 milyon lira, İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
bütçesinden başka hizmete gidecek paranın buraya aktarılması demektir. Çünkü şu anki transfer maliyeti 
yaklaşık 500 milyon lira. Sadece çöpü taşımaktan bahsediyorum. Bunu yaklaşık 45 tırla, araçla yapıyor 
uzayan yol yüzünden harcayacağı yakıtın maliyeti bir yana oluşturacağı karbon salınımı bu çevre için 
daha tehlikeli hale gelecek. Şimdi biz neyi konuşuyoruz burada? Çevre duyarlılığını. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi şunu söylüyor, diyor ki; “Ben o dönemin koşullarıyla oluşturulmuş Çiğli Harmandalı tesisini 
kapatmak istiyorum.” İzmir Büyükşehir Belediyesinin, Yasayla yetki alanı genişledikten sonra bütün ili 
kapsayan yetki alanının gereği olarak çöpü 5 ayrı bölgede bertaraf etmek istiyorum. Bu konuda bir plan 
yapıyorum. Bu planı Çevre Şehircilik Bakanlığına sunuyorum ve onaylıyor. Şimdi dönüyoruz bu planın 
gereği olan yerleri belirlemeye başlıyoruz ve şununla karşılaşıyoruz. Bakın, Menderes Güney 2 tesisi 
yani. Önce yerin sahibi olan… “Orman” dedim ya, sahibi olan Orman Genel Müdürlüğünden ön izin 
tahsisi alıyoruz, ardından 13 ayrı kuruluşa, 13 ayrı kuruluşa, Merkezi Hükümetin yetki alanında olan 13 
ayrı kuruluşa görüş soruyoruz ve hepsinden olumlu görüş alıyoruz, Tarım Müdürlüğü dâhil. Çünkü 
Tarım Müdürlüğü diyor ki; “Burada benden görüş almana gerek yok, benim yetki alanımda değil.” diyor. 
Bunu benzer arkadaşlarım da bilir İmar Komisyonunda. Benzer imar planlarıyla ilgili de defalarca 
yapıyor. Diyor ki; “Burası benim alanımda değil, o yüzden ben görüş vermiyorum.” Bunu olumlu görüş 
olarak alıp yürüyoruz. Sonra bunları aldıktan sonra İl Mahalli Çevre Kuruluna götürüyoruz, bütün 
paydaşların bulunduğu… İl Mahalli Çevre Kurulu bunu onaylıyor, “Doğru” diyor. İl Mahalli Çevre 
Kurulunun bu kararını yanlış bulan yurttaşlar dava açıyor, mahkemeye gidiyor. Diyor ki; “Bu doğru bir 
yer değil.” diyor. Mahkeme reddediyor davayı. Diyor ki; “Bu yer doğru.” Yetmiyor. Projenin fizibilite 
raporunu Çevre Şehircilik İl Müdürlüğüne veriyoruz. ÇED süre… Bunu onaylıyor fizibilite raporunu, 
Çevre Müdürlüğü, İl Müdürlüğü. Bunu da onaylıyor. Bunun üzerine ÇED sürecini başlatıyoruz. Çevre 
Etki Değerlendirme sürecini başlatıyoruz. ÇED sürecinde uygunluğu önceki prosedürlerle onaylanmış 
yerle ilgili bütün kurumlardan görüş alıyoruz bir daha. Bu aşamada Tarım Müdürlüğü görüş değiştiriyor. 
“Burası benim yetki alanımda değil.” diyen Tarım Müdürlüğü bir mesafedeki, bir zeytinliği gerekçe 
göstererek, “Ben buna olumlu görüş vermiyorum.” diyor. Oysa bu konu İdari Yargıda tartışılıyor, İdari 
Yargıda Bilirkişi Raporlarıyla tartışılıyor. Bu konuda bir sürü bilimsel rapor sunuluyor ve ÇED süreci 
bunun üzerine Şubat 2022’de duruyor. Biz Şubat 2022’den beri Tarım Müdürlüğünü yani Merkezi 
Hükümeti ikna etmeye çalışıyoruz. Bilimsel raporlarla, kararlarla, ihtiyaçlarla, ihtiyaçları belirterek ikna 
etmeye çalışıyoruz. Ama “Nuh deyip, Peygamber demiyor.” arkadaşlarımız ve ÇED süreci 24 Ağustos 
2023’te dolacak. Bütün hikâye bu. ÇED sürecini durdurmak bütün süreci başa döndürmek ve bizim 
oraya çöp toplama alanımızın yapılmasını önlemek. Sayın Menderes Meclis Üyesi şunu söyledi dedi ki; 
“Oradaki insanlar istemediği için bu görüş böyle geliyor.” Hayır. Tarım Müdürlüğünün görüşü “Oradaki 
insanlar istemiyor, burası doğru bir yer.” diye değil. Zeytincilikle ilgili kanuna dayanarak, bunun olumlu 
olmadığını söylüyor. Değerli Meclis Üyeleri, şunu anlatmaya çalışıyorum. İzmir Halkı kaderini seviyor, 
bu şehirde yaşamayı seviyor. İzmir Halkı, İzmir'in özgür… Demokratik ortamda, özgür bir ortamdaki 
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yaşam tarzını seviyor. İzmir Halkının şehrine ve yaşamına olan bu tutkusunu bu tür bürokratik 
mekanizmalarla baskıya alarak, mezar yeri vermeyerek, çöp tesislerini kurdurmayarak, kentsel 
dönüşümünü engellemek için bin tane sebep söyleyerek halledemezsiniz. Bunu İzmir Halkı göğüsler, 
İzmir Büyükşehir Belediyesi de göğüsler. En güçlü olduğunuz zaman da göğüsledi, gene göğüsler. Siz, 
İzmir Halkına verdiğiniz sözleri yerine getirin ve İzmir Halkına daha iyi hizmet yapmak için, yol açın. 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanımız 13 Temmuz tarihinde İzmir Valimize bütün bu hikâyeyi anlatan 
bir yazı gönderdi. Bir zamanlar yaşama mutluluğuna eriştiğim şehre gitti Sayın Vali, Adana'ya ve o 
şehrin Valisi İzmir'e geldi. İzmir Halkının beklentilerini ve İzmir Halkının ihtiyaçlarını gözeterek başarılı 
bir Valilik dönemi geçirmesini diler. Meclisimize saygılar sunarım. (19 dakika 49 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN teşekkür ederiz, sağ olun. Başkaca söz isteyen 
arkadaşımız? Sayın HIZAL, buyurun efendim. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet. Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla ve sevgiyle 
selamlıyorum. Yaklaşık 2 saat oldu, ben de hem eleştiriler üzerinden hem de söyleyeceklerim üzerinden 
birkaç kelam söylemek isterim. Tabii 2 gündür gerçekten çok üzülüyorum. Bir Meclis Üyesi olarak 
Muhalefet Grubunun Grup Başkan Vekili olarak gerçekten üzülüyorum. Çünkü ortaya koyduğumuz 
eleştiriler, ortaya koyduğumuz belgeler, ortaya koyduğumuz yazılar netice İktidar Partisinin Grup 
Başkan Vekili tabii şaşkınlıkla, olaylara yeni duyar bir şekilde ki birçoğunu yeni duyduğu için, dersine 
de çok iyi çalışmaksızın birtakım konuşmalar yaparak Sayın AYDIN ve sıklıkla da meseleleri farklı 
noktalara taşıyarak, biraz da demagoji yaparak ve çok iyi bildiği hukuk dersi verme çabası içerisine 
girerek bir konuşma yapıyor. Tabii Sayın AYDIN bunu bazen unutuyor, o hukuk dersi vermeye çalıştığı 
kişi 25 yıl önce kendisinin de ders aldığı hocalardan hukuk dersi aldı. Ama Grubunda bazı arkadaşlara 
mesela İrfan Bey'e hukuk dersi verebilir, onu bilmem. Hızlandırılmış ders verebilir. Ama bu noktada 
kendisini de anlıyorum. Çünkü bir belge ortaya koyduğumuzda, bir sözleşme ortaya koyduğumuzda, bir 
yazı ortaya koyduğumuzda, “O da nereden çıktı?” diyerek şaşkınlıkla, bir refleks geliştiriyor ki tabii 
bunu görebiliyoruz. Şimdi çöp meselesine kısaca değineceğim ama asıl konumuza gireceğim. 
Anlıyorum, anlıyorum. Pazartesi yaptığımız konuşmalar sonrasında, gündemin değişmesi gerekiyor bu 
şehirde. Gündemi değiştirmeniz gerekiyor ama orada da hata yapıyorsunuz. Düşünebiliyor musunuz ki 
Sayın Başkan, düşünebiliyor musunuz ki ortaya bir sözleşme koyuyoruz, hiç kimsenin haberi yok. 
Ortaya Aliağa Meclis Üyemiz fotoğraflar koyuyor, Belediye Başkanının haberi yok. Bürokrat 
Arkadaştan yardım talep ediyor. Bürokrat Arkadaş da “kem-küm, kem-küm” diyerek, birtakım 
açıklamalar yapıyor, anlıyorum. Ama ama bu çöp meselesine hızlıca bir değineyim. Bir kere İzmir 
Büyükşehir Belediyesi çöp konusunda sabıkalı bir belediye Sayın Başkan, sabıkalı bir belediye. Çöp 
meselesinde başarılı bir belediye olsa, başarılı bir belediye olsa, “çöp” dendiğinde, 30 ilçenin 30’unda da 
Belediye Başkanları dâhil olmak üzere vatandaşların hiçbirinin tüyleri diken diken olmazdı. Hatırlayın, 
Büyükşehir Belediye Başkanımız Sayın Tunç SOYER ne dedi? “Ben Seferihisar Belediye Başkanı olsam 
orada bir çöp tesisi kurulacağını duysam, ilk ben karşı çıkarım.” dedi. Neden? Çünkü sabıkalı bir 
belediyeden bahsediyoruz. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, evet Menderes'te bir takım hukuki, bürokratik, 
teknik problemler var. Bunu daha önce defalarca konuştuk. Yolu problem, şusu problem, busu problem. 
Şimdi 5 bölgeden bahseden sizler. Bergama, Ödemiş, Menderes… Menderes ve bir yarımada dediniz 
değil mi? Yarımadada bir tesis yapılacak; işte Urla, Seferihisar taraflarına. 5. neresi Sayın Başkan? Sayın 
AYDIN 5. neresi? Hangi tesisten bahsediyorsunuz 5.? Harmandalı. Sizin bugün kapatmak zorunda 
olduğunuz ama dün “Kapatmayacağız” dediğiniz, Harmandalı. Neden? Çünkü o Harmandalı Tesisinde 
daha benim önümde Sayın Başkan'ın attığı tweet var, 2019 yılında attığı tweet var. “Bugün 
Harmandalı'da biyogaz tesisimizi açtık.” Kim açtı bu tesisi? Ben mi açtım? Bu tesisi kim açtı? AK Parti 
mi açtı? Siz açtınız. Ne üretiliyor bu tesiste? Elektrik. Kaç yıllık sözleşme yapıldı? 15 yıllık. Kaç yılı 
var? 11-12 yılı daha var. Kapatacak mısınız? Haydi oradan, kimi kandırıyorsunuz? Kapatacak olsaydınız, 
kapatacak olsaydınız Erhan ağabey ben Harmandalı’nın görüntülerini getirdiğimde, o zaman itiraz 
etmezsiniz, kapatırdınız… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Şimdi laf atmayın isterseniz, laf atmayın isterseniz beni dinleyin. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Şimdi ben çok iyi biliyorum. Ben çok iyi biliyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL…. 
ÖZGÜR HIZAL: Çok iyi biliyorum. Şimdi bir mahkeme kararıyla karşılaştınız, Çöp de çöp, çöp de 
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çöp… Peki, size başka bir yazı okuyayım şimdi arkadaşlar. Siz geçmişinizi tamamen sildiğiniz için 
CHP'li olsa dahi geçmiş yönetimlerin bütün şeylerini sildiğiniz için, bu problemi yaşıyorsunuz. Kıymetli 
Arkadaşlar… Çok pardon, çok özür diliyorum. Evet, 23 Şubat 2019 tarihli bir… 23 Şubat 2019 tarihli 
İzmir Büyükşehir Belediyesinin internet sitesinde yayımlanmış bir haber, 23 Şubat 2019 tarihinde. Kim 
Belediye Başkanı? Sayın Aziz KOCAOĞLU. Tunç Bey nerede? Seferihisar'da. “Büyükşehir Katı Atık 
Dönüşüm Tesisi mücadelesini kazandı.” Neresi için? Karşıyaka Yamanlar Dağ Bölgesi için. 2019 yılında 
dava sonuçlanmış ve bu haber çıkmış. Ve Nisan ayında siz göreve geliyorsunuz. Ne yaptınız o tarihten 
bugüne kadar? Hiç. İşte o beşinci… Aslında Harmandalı'daki temel sorunu çözecek olan tesis 
Yamanlar'daki tesis Kıymetli Arkadaşlar, Sayın Başkan, temel sorunu… Kimi kandırıyorsunuz? 
Karşıyaka'dan, Çiğli'den 80-85 kilometre, 90 kilometre Sayın AYDIN’ın yaptığı hesapla Menderes'in 
dağlarına mı çöp taşıyacaksınız? Yamanlar'daki, Karşıyaka Yamanlar'daki tesis ile Harmandalı arası 4 
kilometre, 4 kilometre Kıymetli Arkadaşlar. Dersinizi lütfen iyi çalışın. 4 kilometre. 4 yıl boyunca 
yatmışsınız. Şimdi kalmış seçimlere 7 ay, işte algıydı, olguydu. Yapmayın arkadaşlar, realist olun, 
yapmayın… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Verdi. 
Yamanlar'ı verdi, 198 bin metrekare. 103 bin metrekaresi, 103 bin metrekaresi Milli Emlak’a ait. Her şey 
bitmiş, verilmiş. Geri kalanı kamulaştırılması gerekiyor. Ne yapıyor? İzmir Büyükşehir Belediyesi PR'ı 
ve reklamı çok daha iyi olan, gidip EXPO için kamulaştırma parası harcıyor. Yapsın, orayı kamulaştırsın. 
Dolayısıyla çöp konusundaki bu…  
HÜSNÜ BOZTEPE: Yüksek de değil kamulaştırma bedelleri…  
ÖZGÜR HIZAL: Yüksek de değil tabii. Buraya göre çok çok düşük. Dolayısıyla bu çöp konusundaki 
bütün tezleriniz yanlış, bütün tezleriniz yanlış arkadaşlar. Bütün tezleriniz yanlış Kıymetli Arkadaşlar. 
Ben Ödemiş Çöp Tesisini açtığınızı iddia ettiğiniz günün, ertesi günü Hakan Bey'le birlikte Tire'ye 
gittim. Hiçbiriniz merak edip gittiniz mi o Tire'deki çöpe? Hiçbiriniz merak edip gittiniz mi? (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Gitmediniz, gitmediniz, 
gitmediniz… 
MURAT AYDIN: Gittik… Ayıp olacak sana… 
ÖZGÜR HIZAL: Gitmediğinizi biliyorum Murat Bey. Gitmediğinizi biliyorum Murat Bey. 
MURAT AYDIN: Ayıp olacak sana…  
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, çöp meselesi tabii siz anladığım kadarıyla gündemi 
değiştirmek, gündemi, algıyı başka bir yere çekmek adına sürekli konuşacaksınız. Ama çöp meselesinde 
İzmir Büyükşehir Belediyesi sabıkalı bir belediye, sabıkalı bir belediye. Şimdi Kısaca Cenap Bey'e de bir 
cevap vereceğim. 1004 pardon… 35 projeden bahsetti Cenap Bey. Cenap Bey aslında Sayın 
Başbakanımızın 2011 yılında o dönem İzmir Milletvekili olarak ve sonrasında da İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkan adaylığı döneminde proje sayısı 35 değil, 1441. Daha büyük çok projemiz var, 1441. 
Bu projelerin bir kısmının neden yapılamadığını “Körfez Geçiş Projesi” başta olmak üzere ki ne kadar 
kıymetli bir proje olduğunu hepimiz biliyoruz. Onu Hakan Bey anlattı. Arkadaşlarınız, dostlarınız dava 
açtı. Dolayısıyla o arkadaşlarınız ve dostlarınıza da söylerseniz o davaları çeksinler. Hatta Selçuk'taki, 
Selçuk'taki o tarihi alanla alakalı rıhtım ve liman projesiyle alakalı da yanlış bilgi almışsınız. Ben size… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL 9 dakika oldu. Buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Tamam. Anlıyorum. Teşekkür ederim Sayın Başkan. Ben size videosunu attım, 
izlediğinizi düşünüyorum. O tesisin en önemli ve en kıymetli alan olan bölümü 1. bölümü bitirildi. Ama 
üzülerek ifade etmek isterim ki yine arkadaşlarınız ve dostlarınız dava açmışlar, rıhtım yapılması 
konusunda, süreç biraz tıkandı. Şimdi, şimdi, şimdi, Kıymetli Arkadaşlar, Pazartesi ne dedik biz? 
Pazartesi dedik ki; “İzmir Büyükşehir Belediyesinin onuru ayaklar altına alınıyor.” dedik. “İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin itibarı ayaklar altına alınıyor.” dedik. Tabii o konuşmamızın hemen arkasından 
Sayın Başkan şöyle bir ifade kullandı. Dedi ki, “Bundan sonraki Meclis’te ya da Meclislere Kooperatif 
Başkanlarının gelip sunum yapmasını istiyorum.” dedi Ben de bugün heyecanla doğrusu hatta 
arkadaşlara da söyledim. Dedim ki heyecanla; “Kooperatif Başkanları gelsin, bir onları dinleyelim. Belki 
biz yanlış şeyleri düşünüyoruz. Onlar belki doğruları anlatırlar. Bizim bilmediğimiz bir şeyleri 
anlatırlar.” diye düşündüm. Hatta içlerinden birini çok merak ediyordum Sayın Başkan. Uzundere 3. 
Etap’taki, Kooperatifin ismini şu anda hatırlamıyorum ama Başkan’ın ismini vereceğim. Uzundere 3. 
Etap’taki işi alan Kooperatif Başkanının, Hüseyin CENGİZ'in buraya gelip bir açıklama yapmasını 
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bekliyordum. Bu Hüseyin Cengiz denilen arkadaş, Sayın Şenol ASLANOĞLU'nun İl Başkanı 
olmasından sonra istifa edip, Kooperatifin başına geçen arkadaş, Kıymetli Arkadaşlar. Ne iş yapıyor 
bilmiyorum. İnternetten baktığımızda işte şairlik meseleleri var, birtakım gıda işleri yapıyor… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hüseyin Cengiz. 
Bilmiyorum ağabey. Foça'da var mı? Sonra çok ilginç. Bu Hüseyin Cengiz denilen arkadaş sonra 
bakıyorsunuz kooperatif işlerine bulaşıyor, inşaat işlerine merak sarıyor. Bir inşaat şirketinin, aile 
şirketinin, bir inşaat şirketinin, bir aile şirketinin beton işleri falan yapıyorlar, Yönetim Kurulu Üyesi 
oluyor. Şirket 2018 yılında kurulmuş… Pardon 2008 yılında kurulmuş, 2022 yılına kadar aile 
bireylerinin dışında hiç kimse Yönetim Kurulu Üyesi olmuyor. 2022 yılında bu arkadaş, oraya Yönetim 
Kurulu Üyesi oluyor. Şimdi o arkadaşı buraya getirip, bize sunum yaptığında bu soruyu sormak isterdim, 
kendisine. Ama Tunç Bey herhalde…  
HAKAN YILDIZ: Betonu nereye veriyor? 
ÖZGÜR HIZAL: Onu artık arkadaşlar ben söylüyorum. Şimdi herhalde Sayın Tunç Bey vaatleri gibi 
İzmirlilere verdiği vaatler gibi bu vaadini de yerine getirmeyeceğini düşünüyorum. Yani eğer o gün o 
ifadeyi kullandıysa, o Kooperatif Başkanları buraya gelsin Sayın Başkan. Konuşsunlar biz de Grup 
Başkan Vekilleri olarak soru soralım. Ya da bağımsız bir toplantı yapın, Meclis Toplantısı yapmayın. 
Şimdi şimdi tabii Murat Bey'e dedim ya “Demagoji yapmayı seviyor, hukuk dersi vermeyi seviyor. Ama 
sorulara cevap vermiyor. Sorulara cevap vermiyor.”  
MURAT AYDIN: Vereceğim… 
ÖZGÜR HIZAL: Bekliyoruz, iki aydır bekliyoruz ama bazılarına ben, bazılarına ben cevap vereyim. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Murat Bey, Murat Bey 
dün bir ifade kullandınız. Dediniz ki, “Özgür Bey konuşurken bizim Grubun söz atmasını çok bekledi. 
Olmayınca da kendi Grubundan söz...” Murat Bey ben söz atılmasını istediğimde söz attırırım, şu anda 
olduğu gibi. Tamam? Şu anda olduğu gibi. Evet. Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi, şimdi… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet, evet, çok iyi.  
MURAT AYDIN: Gerçekten tebrik ediyorum. Gözümün…  
ÖZGÜR HIZAL: Evet Murat Bey. Evet, evet...  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL Başkana hitap edin, devam edin. Buyurun.  
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli arkadaşlar devam edelim. 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi, tabii o kadar çok evrak var ki Sayın Başkan önümde. Şimdi Hakan Bey iki 
maddeden bahsetti değil mi? 21 ve 27. madde. Murat Bey’de çok iyi biliyor ki o maddelere göre 
İZBETON, bu kooperatiflere bu işi devredemez. Birinde devir yasağı var, bir diğerinde ne var? Taşeron 
çalıştıracaksan izin alacaksın. Evet, şimdi size İZBETON'un İzmir Büyükşehir Belediyesine Kentsel 
Dönüşüm Daire Başkanlığına yazdığı yazılar. Bak, İrfan Bey sayılar var burada, bak sayılar var. Tamam. 
Oku, oku. Bak, ne diyor? Şu etaplarda biz işe başladık. Şu etapları şunlara verdik. İzin talebi var mı? 
Yok. Emrivaki, yaptık, verdik. Bu yazıları isteyenlere verebilirim arkadaşlar. Dolayısıyla iş temelde 
sakat başlamış. Ondan sonra da sakat yürümeye devam etmiş. Ve ortaya çıkan hukuki eksikliklerden 
dolayı ve ortada birde demir ve beton donatısıyla ilgili eksikliğiyle ilgili bir hadise ortaya çıkınca da hop 
en iyi yaptığın iş, yaptığınız iş, “Engelleniyoruz.” Kim engelliyor sizi? Kim engelliyor? İrfan Bey, Murat 
Bey… Kim engelliyor? Ben söyleyeyim size şimdi. Hüsnü Ağabey cevabını biliyorsun teşekkür 
ediyorum. Protokol ile yürütülen etaplar… İrfan Bey yine yine ölçüm yaptık, isterseniz bir gün birlikte 
yapalım. 3. ve 4. Etap kapsamında 1018 konut yapılacak. Örnekköy’de. Tamam mı? Bu işin şu anda 
olması gereken, 3. Etaptaki olması gereken seviye kaç? Olması gereken seviye %89. Olan seviye kaç? 
%12. Kim engellemiş Sayın Başkan?  
SALONDAN: Siz. 
ÖZGÜR HIZAL:  Kim? Biz mi? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) Biz mi, biz mi, biz mi? Onun sebebini birazdan, birazdan anlatacağım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, Değerli Arkadaşlar. 
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ÖZGÜR HIZAL: 3. Etap. Anlatacağım. 4. Etap, kim engellemiş? Kim engellemiş? Olması gereken 
seviye %89, olan seviye %25. Bir etap daha söyleyeceğim Gaziemir'de, Genel Başkanınıza temel 
attırdığınız etap arkadaşlar. Genel Başkanınıza temel attırdığınız, bir kantinciyi Kooperatif Başkanı 
yaptırdığınız bir etaptan bahsediyorum. Aktepe-Emrez 1. Etap olması gereken seviye %63, şu anki 
seviye %4. Kimi engellemiş Sayın Başkan? Kim engellemiş? Şimdi bir tane daha örnek vereceğim. Bu 
etap işini bitiriyorum. Tunç Bey merak ediyor bunları nereden öğrendiğimi ama… Ben sonra kendisine 
anlatacağım…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Etap etap gidiyorsunuz o zaman, etap etap gidiyorsunuz diyorum.   
ÖZGÜR HIZAL: Anlamadım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Etap etap gidiyorsunuz yani.  
ÖZGÜR HIZAL: Tabii tabii etap etap gidiyoruz, ölçüyoruz. Ben ölçüm tekniğini arkadaşa vereceğim. 
Örnekköy Örnekköy… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Evet. Örnekköy 2. Etap… 2886 sayılı Yasa kapsamında ihaleyle verilmiş. Ankaralı bir firma almış, 
TOKİ'ye de iş yapan bir firma. “TOKİ müteahhidi, müteahhidi.” diyorlar ya. TOKİ'ye de iş yapan bir 
firma, olması gereken seviye %100 olan seviye %95. Ben dün gittim, gördüm, binayı da gezdim. O 
konuda Daire Başkanlığını da tebrik ediyorum. Bakın, delikanlıca da tebrik ediyorum. Firmayı da tebrik 
ediyorum. Sadece dış bahçe düzenlemesi kaldı, yakında da teslimatlar yapılacak. Bunu kim engellemedi? 
Bunu kim engellemedi? Bana bunu anlatın. Bunu siz engellediniz, ilk etapları siz engellediniz. Sizin 
beceriksizliğiniz engelledi. Sizin iş bilmezlik engelledi. Çıkıp bir kişiye bütün İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin anahtarını teslim ettiğiniz için oldu. İZBETON Genel Müdürüne, İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin anahtarını teslim ettiniz. O yüzden bütün bunlar yaşanıyor. Yazık, günah. Şimdi Kıymetli 
Arkadaşlar... 
HAKAN YILDIZ: Tebrik ettiğin Daire Başkanlığı yok bu arada.  
ÖZGÜR HIZAL: Evet, Tebrik ettiğim Daire Başkanlığını da kapattılar bu arada. Onu da o konuda da 
sizi kınıyorum Arkadaşlar. Şimdi, şimdi Kıymetli Arkadaşlar, Pazartesi konuştum, konuştum, konuştum. 
Meseleyi o kadar küçümsediler ki, meseleyi o kadar farklı noktaya getirdiler ki bir arkadaşımız çıktı, 
dedi ki;  “Biz, bunlar zaten bilinen şeyler. Resmi Gazete'de yayımlanıyor, işte Ticaret Sicil Gazetesi’nde 
yayımlanıyor.” Ondan sonra yok bir devir varmış falan filan. Evet, bunların bir kısmı açık herkes. 
Kamudan bilinen Kamuca bilinen bazı hususlar. Ama Sayın İrfan Bey, Sayın İrfan Bey siz… 
SALONDAN: Başkan’a hitap edin siz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet.  
ÖZGÜR HIZAL: Başkan’a hitap edeyim. Sayın Başkan, Sayın Başkan, İrfan Bey...  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bugün nedense İrfan Bey’e çok fazla atıfta bulunuyorsunuz. Söz hakkı 
doğacak… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: İlginçtir, ilginçtir, ilginçtir İrfan Bey tabii çok savunuyor İZBETON’u da o yüzden. 
Şimdi çok… Müsaadeniz olursa sözleşmeyi bulacağım da. Sayın Başkan, bazı şeyleri o kadar gizli 
yapmışlar ki, İrfan Bey'in bile haberi yok. İrfan Bey'den bile gizlemişler. İrfan Bey'den bile gizlemişler. 
Bu elimdeki sözleşme İrfan benden gizlenmiş, haberi yok.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Başkan’dan da gizlemişlerdir belki. Belki Başkan’dan da gizlemişlerdir. 
ÖZGÜR HIZAL: Başkan’dan zaten gizlenmiş Ağabey diye düşünüyorum, iyi niyetle düşünüyorum. 
Neden İrfan Bey'den gizlendiğini söylüyorum biliyor musunuz? Hüsnü Bey o gün konuşma yaparken 
dedi ki, “Teminat yok.” İrfan Bey oradan cevap verdi; “Teminat bile mi? Teminat da mı yok.” dedi. 
“Teminatta mı yok?” dedi... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) “Teminatta mı yok.” dedi.  Nerede senet? İşte teminat bir senet. Kırtasiyeden alınan kırtasiyeden 
bir senet. Demek ki, demek ki, demek ki… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Gizli, gizli, gizli Arkadaşlar, gizli. Bu senet, teminat 
olarak verilmiş senet, gizli. Şimdi Sayın Başkan size soruyorum, Belediye Başkanını temsilen burada 
bulunduğunuz için. Tabii size soruyorum, muhtemel Cuma günü ya da bugün arkadaşlar cevap versinler. 
Bir şirket düşünün, bu şirket kurulduğu tarihten itibaren 2 yıl boyunca zarar göstersin, toplam 2 yıllık 
performansı 300 bin TL'lik satış, 300 bin. 300 bin liralık ciro KÖY-KOOP’tan daha kötü. 300 bin TL 
ciro, birtakım mali konularda da ciddi problemleri var, ciddi problemleri var, Başkan yönetiyor ve bu 
şirkete siz bir senet karşılığı iş veriyorsunuz. 261 milyonluk iş veriyorsunuz Sayın Başkan.  
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Soruyu alayım. Toparlamayı düşünüyor musunuz?  
ÖZGÜR HIZAL: Toparlamayı düşünüyorum tabii ki Sayın Başkan, sabaha kadar burada kalmayacağız 
elbette ki. Ve bu şirketin, bu şirketin aldığı işin bedeli 261 milyon. Ve bu şirket bu işi almadan önce 
şirket bu işi almadan önce ismini değiştiriyor. Kendine madem bu kadar güveniyordun, neden ismini 
değiştirdi? Bu şirket ortaklık yapısını değiştiriyor. Ortaklarından bir tanesi Bayraklı Belediye Başkanının 
Yardımcısının eşi. İrfan Bey tanıyordur kendisini, sorsun. Ortaklarından bir tanesi İl Başkanı Şenol 
ASLANOĞLU'nun arkadaşı, adres aynı. Bütün bunlar Sayın Başkan bir tesadüf olabilir mi? Sizce, bir 
tesadüf müdür? Şimdi biz bunları söylediğimizde; “Ne var ki bunda? Bir ortaklık yapısı değişmiş, CHP'li 
bir iş adamı, CHP'li bir iş adamı, CHP'li bir iş adamı çıkmış bu işe talip olmuş ve almış.” İş böyle değil 
Sayın Başkan ve Pazartesi yaptığım konuşmadan sonra Sayın Başkan'ın son konuşmasında içimi 
gerçekten acıtan başka bir durumla karşılaştım. “O iş adamlarının arkasındayım.” dedi. Onlar iş adamı 
değil. Üç yolsuzun arkasında duracağına Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığının arkasında dursaydı, üç 
yolsuzun arkasında duracağına… Neyin arkasında dursaydı Sayın Başkan? O tutanağı tutan, o demir 
eksikliğini, beton eksikliğini tespit eden personelinin arkasında dursaydı. Ama personelin arkasında 
durmayıp, üç yolsuzun yolsuzluk hikâyesinin arkasında durursanız, bu İzmir'e çok büyük bir haksızlık 
yapmış olursunuz. Hepinizi saygıyla ve sevgiyle selamlıyorum. (22 Dakika 24 Saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim. İrfan Bey'e cevap hakkı doğdu. Buyurun İrfan Bey. 
İRFAN ÖNAL: Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar, herkese baştan göstermiş oldukları tahammül 
sebebiyle bir teşekkür ediyorum. Yani bizler illa söz hakkımız var diye 20 dakika ise 20 dakikayı 
doldurup, yani yine ayrı yerlere çekip, ithamlarda bulunup burada söz hakkı olmayan kişilerle ilgili 
iddialarda gündeme getirip, zaman almanın bir manası yok. Şimdi benimle ilgili fazlaca konuştuğu için, 
birkaç noktada en azından düzeltme gereği duyuyorum. Birincisi; “Teminat da mı yok?” demedim. 
Teminat aranıyorsa vardır. Bunu bildiğimden değil, onlar gibi ilgilisi değilim. Çünkü kurum içerisinde 
eğer bir mevzuata dayalı iş yapılıyorsa o mevzuata uygun iş olmuştur. Kendi Bürokratlarımızdan da 
çalışanlarımızdan da en ufak bir şüphemiz yoktur. Ve inanıyorum, o şartlar varsa o şartları yerine 
getirmiştir ki, bu işler verilmiştir. Şimdi katı atıkla ilgili Başkan’ım şunu söyleyeyim; bundan yaklaşık 
herhalde bir 4 yıl önce ilk bu konular tartışmaya açıldığında, şöyle bir popülizm olmuştu. “Bu güzelim 
yerlerde çöp de tesisi mi yapılacak?” işte fotoğraflarla buralarda ağaçlar var, zeytinlikler var, mera var, 
şu var, bu var şunu söylemiştim; “İzmir'in her tarafında her şey biter Arkadaşlar, her şey yetişir. Ama en 
nihayetinde buranın uzun yıllara sari bir planlamasının neticesinde şu an işleyen bir planlama süreci var. 
Bununla ilgili önceden görüşler alınmış, plan kısmı önümüze gelmiş. Biz burayı engellersek, hep beraber 
konuştuğumuz Harmandalı'na çözüm olabilecek bir yeri bulamayız. Yani bu da kuru kuru popülizmdir.” 
demiştim. Şimdi onun üzerine çok tartışmalar geçmişti. Beraberinde Başkan’ım Tire gelmişti. Tire'de de 
AKP'nin aynı tutumunu görmüştük. Ve o gün şunu söylemiştim; “Bunlar, evlerden çöpü 
toplayamayacağımız ana kadar zorlayacaklar. Biz bunların iyi niyetine kanarsak oraya itiraz ediyorlar, 
buraya itiraz ediyorlar. Daha iyisi için bizi oyalıyorlar değiller. Bunlar hiçbir yere çöp dökemeyelim diye 
yedireceğimiz, iddia ediyorum, her plana itiraz edecekler. Çünkü amaçları daha düzgün bir yer bulmak 
değil, bizi engellemek.” Şimdi görüyorsunuz, onlarca görüşü alınmış bir yerde bile AKP bugün, son 
görüşün tarihi geçene kadar bizi oyalamaya çalışıyor. Şimdi bunu sadece Menderes'teki orada duyarlı 
olan bir kaç kişiye söylemiyorum. İzmir'in diğer 29 ilçesinde çöpü toplanan Menderesliler de dâhil 
olmak üzere nasıl bir garabete sürüklendiğimizin en azından farkına varılmasını istiyorum Başkan’ım. 
Yani bu arkadaşlarımız sadece engellemek için bu popülizmi yapıyorlar. “Orada ağaçlar var.” Çöp 
dökülen her yerde ağaç yetişir arkadaşlar. Ama bir yere dökülebilmeli. Bununla ilgili de bütün bu resmi 
kurumlarca Başkan’ım çalışma yapılmış, uygunluğu tespit edilmiş bir yerde, planlama üzerinden şovunu 
yapıp, burada kağıtlarla, görsellerle, şeyle popülizmini yapmaya çalıştılar. Umarım başarılı olamazlar. 
Umarım halen devleti için, milleti için çalışan bürokratlar vardır ve bu konuya da bir partizanlık ya da 
buradaki AKP'lilerin yaklaşımından ayrışarak usulüne, bilimine uygun görüş verirler diye umuyorum 
Başkan’ım. Şimdi diğer noktaya geleyim. Az önce Murat Bey'in verdiği rakamlar önümde Başkanım. Bu 
noktada da Özgür Bey'den bir özür bekliyorum. Bir önceki Toplantımızda, “Büyük vurgunlar, büyük 
hırsızlıklar, büyük yolsuzluklar.” diye çıkıp konuşmalar yaptı... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ya mealen söylüyorum, dinleyin, lafımı kesmeyin 
arkadaşlar. 260 milyon, 260 milyon evet, büyük bir rakam. Neyin karşılığında 260 milyona bir iş 
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alınmış? 60 bin metrekare inşaat alanı. 2022 yılının 2. ayında, yaklaşık bundan 16-17 ay önce 60 bin 
metrekare bir inşaat işi 260 milyona veriliyor Başkan'ım, karesi 4 bin TL'ye verilmiş oluyor. Şimdi 
bahsettikleri fiyat farkı “1’e 100 veriliyor.” Ya bu nasıl bir abartı? Şuna geliyorum, 1’e 100 fiyat farkı 
dedikleri var ya 17 ay sonra fiyat farkıyla beraber 4 bin 300 lira, 9 bin 500 oluyor, yani %100. Şunu 
söylüyorum 17 ayda arkadaşlar bir enflasyona bakın, %300 enflasyon var. Buna rağmen inşaat 
metrekaresi 9 bin 500’e gelmiş. Bunun için özür dilemeniz lazım. Eğer burada büyük vurgun varsa o 
vurgundan daha büyüğünü Çevre Şehircilik yapıyor. Çevre Şehirciliğin birim maliyeti şu an metrekare 
fiyat; 12 bin 450. Eğer 12 bin 450’ye Çevre Şehircilik yapıyorsa Başkan’ım yaklaşık onun üzerine bir 
%100 daha koymuş. Yani kooperatif eğer rakamlarında bir vurgun varsa, iki katı Çevri Şehircilik 
yapıyor. Sözleriyle söylüyorum. TOKİ'nin birim metrekare fiyatları… Kendi zaten yandaşları yapıyor ya 
aradaki farkımızı söyleyeceğim birazdan. 16 bin ile 18 bin arasına veriliyor Başkan’ım. Yani arkadaşlar 
“O büyük vurgun.” dediğiniz, “O büyük yolsuzluk.” dediğiniz, inşaat metrekare fiyatı 9 bin 500.  
SALONDAN: Değil. 
İRFAN ÖNAL: Rakamlar ortada. 260 bini… 260 milyonu işlettiğinizde Başkan’ım, 9 bin 500. 
Bilemediniz 9 bin 600 olsun ama Çevre Şehirciliğin de TOKİ'nin de fiyatlarının altında. Şimdi esasen 
aramızda şey şu, fark bu Başkan’ım. Yönetemedikleri ekonomiyle günbegün TL'nin değer kaybıyla, her 
gün vergi üstüne yeni vergiler, zamlar üstüne yeni zamlar getiriyorlar. Yani buna rağmen evet, kendi 
israflarında, harcamalarında ki her tarafı kontrol etmelerine rağmen, her tarafı derdest etmelerine rağmen 
şu an bağımsız ne yargısı var, ne kuvvetler ayrılığı var. Bütün denetimlerini kendi keyfi partilerinin 
organı gibi yönetirlerken, aldıkları şu kararlara Başkan’ım, manipüle etmek için, gizlemek için trolleriyle 
ayrı yere gündemi taşımak için, oradaki vurgun, buradaki yolsuzluk… Arkadaşlar, az önce rakamlarla 
söyledim, bunlar vurgunsa daha büyük vurgunu sizler yapıyorsunuz. Çevre Şehirciliğinin altında işler 
yapılıyor. Bir öncekinde şunu söyledim; şimdi, çok dert ettiğiniz TOKİ'deki temel anlayış farkımız 
şuydu; Biz 5 müteahhidi, müteahhide buraları peşkeş çekmedik. Çağırıp, özel pazarlıklarla kimsenin 
görmediği fiyatlarla birini tariflemedik, birilerine vermedik… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Orada 300 arsa sahibi vatandaş, 300 tane 
yatırımcıyla bir araya geliyor, 600 kişi daire sahibi oluyor. Aradaki iş işleyişle ilgili çok samimiyetle 
şunu söyledim Başkan’ım; “Yanlış biri olabilir, taşeronun kefili değilim, yapan işçinin kefili değilim. 
varsa yanlış beraber üstüne gidelim.” dedim. Ancak Arkadaşlarımız bu manipülasyonla… Aslında şu 
Başkan’ım, kendi yönetemedikleri ekonomiyle o inşaatları yaptırmayarak o paranın pul olmasını 
bekliyorlar. Evet, o para pul olduğunda zaten olmayacak, yapılamayacak… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hiç kimse hiçbir şey yapmasa bile TL'nin alım gücü 
zaten bittiği için iş bitmeyecek. Ya şunu söylüyorum, az önce aslında kendiniz de daha düşünmediğiniz 
için, Allah söyletti size. “Kooperatif üyeleri bu üyeliklerini ya da paylarını işte satıyorlar, ilanda 10 tane 
var.” Bu da oradaki kârlılığı gösteriyor. Ne kadar ucuza almışlar ki daha yükseğine satıyorlar o birincisi. 
İkincisine geliyorum, Sayın Başkan’ım buradaki kooperatiften daire alanlara silah zoruyla bu daireler 
satılmamış, insanlara daha uygun gelmiş ki daha ucuz gelmiş ki alıyorlar. Bu da sizin yine düşünmeniz 
gereken bir durum. İnsan artık kooperatif dışında bir daire sahibi olamıyor. Bu üzülerek söylediğim bir 
şey. Yani yan tarafında 5 milyona müteahhit daire satıyor, kooperatif 2,5 milyondan daire satıyor. 
“Buradan vurgun var.” Ve totalin de bittiğinde sizlerin de bizlerin de İzmirlilerin de teşekkür etmesi 
gerekiyor. Ama bütün kooperatif üyelerini de bütün İzmirlileri de bu işin olmaması kısmındaki 
diretmeleri, engellemeleri yüzünden inşallah akabete uğramaz ya da uyarıyorum. Farkında olsunlar ki 
gelen öneriler iyi niyetli öneriler değil... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Her gün engellemeye dönük, tamamıyla o paranın değer kaybetmesinden yarın 
olmaması noktasında diretmenizdir. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Ben hiçbir çalışmamızda arkadaşlar artık önerilerinizin de eleştirilerinizle iyi niyetli 
olduğunu düşünmüyorum. Her bir çalışmanız tamamıyla engellemeye dönük, bizi sabote etmeye dönük 
ve bu işlerin oldurmamaya dönük olduğunu düşünüyorum. Teşekkür ediyorum Başkan’ım.   (8 Dakika 
22 Saniye) 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar, ikinci kere, Gündem Dışında 
ikinci kere söz… Bunu bu ilkemi bozmayacağım... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bu ilkemi bozmayacağım. Teşekkür ederim 
Arkadaşlar.  
 
VI. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, bir sonraki Meclis Bileşimi 18 Ağustos 2023 
Cuma günü saat:18.00’da bu salonda, teşekkür ederim Arkadaşlar.  
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